
اعلام وصول طرح استیضاح  وزير صمت ؛ 

»فاطمی امین« 
از قطار پیاده می شود؟

4

6

شماره 1464 / 8 صفحه/ قیمت 3000 تومان در مشهد  /  عوامل فروش و شهرستان ها 1500 تومان

بازگشت مناسبات تهران و باکو به مسیر ديپلماسی

آرامش بعد از طوفان 
3

کرد: مطرح  مشهد  دادستان  معاون 

کم کاری در فضاسازی شهر 
برای ماه مبارک رمضان

نبه
شــــ

29سه 
01
1402

با سلام خد مت امام عصر)عج(

2

5

2
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آقاتهرانی: مجلس 
محل تحقق خواست 

مقام ولایت است

نبود کنسرت 
هنرمندان را 

منزوی کرده است

وقتی سایپا 
مظلوم 

می شود!

آقاتهرانی با تأکید بر اینکه در مسائل مستحدثه و روز باید 
به مقام ولایت فقیه مراجعه کنیم، گفت: باید دید آقا چه 
می خواهند. مجلس محل تحقق خواست مقام ولایت است، 
چراکه عناوین اولیه، ثانویه و مسائل مرسله باید از جانب 
آقا بیاید و در کمیســیون های متفاوت مجلس باید مورد 
توجه قرار گیرد. رئیس کمیسیون فرهنگی مجلس شورای 
اسلامی تأکید کرد که باید اقتصاد کشور را از دست دلار 
نجات داد و چشــم انداز گام دوم مقام معظم رهبری باید 
مورد توجه بیشــتر مسئولان قرار گیرد. به گزارش ایسنا، 
حجت الاسلام مرتضی آقاتهرانی در نطق میان دستور خود 
در جلســه علنی امروز )دوشنبه( مجلس شورای اسلامی 
ضمن سپاسگزاری از سه قوه مقننه، مجریه و قضائیه که با 

هم همراهی می کنند، گفت: درک...

 حجت باغانی شاعر، نقاش، بازیگر،صداپیشه و موسیقیدان 
نام آشنای اهل مشهد است که بیشتر دوست دارد به عنوان 
یک شاعر شناخته شود چراکه خودش می گوید »اگر در 
شعر به درآمد پایداری می رسیدم هرگز به سراغ هیچ کدام 
از هنرهای دیگر نمی رفتم«. او که فارغ التحصیل بازیگری 
تئاتر از دانشگاه فرهنگ و هنر است و بارها در جشنواره های 
مختلف هنری حائز رتبه شده، هنر را به صورت حرفه ای از 
18 ساله گی با نوازندگی برای تئاتر آغاز کرد و آهنگسازی 
را به صورت مستقل ادامه داد و در کنار آن چند کتاب شعر 
نیز به چاپ رساند، اما در ماه های اخیر مدتی را در تهران به 
اجرای خیابانی پرداخت چون معتقد است این گونه به مردم 
نزدیک تر خواهد بود. وقتی برای یک مصاحبه تلفنی با او 

تماس می گیرم، گرم و صمیمانه پیشنهادم را ..

محمد علی تیموری، مدیرعامل گروه خودروسازی سایپا دیروز 
یک شــنبه در نشستی خبری گفت: »ما خیلی مظلومیم.« 
در تشــریح چرایی مظلومیت هم تاکید کرد: »قیمت تمام 
شــده درب کارخانه یک چانگان ۹۰۰ میلیون تومان شده 
و ما نمی توانیم بیشتر از یک میلیارد و ۳۰۰ میلیون تومان 
بفروشیم. این درحالی است که فروش این خودرو در بازار ۲.۵ 
میلیارد تومان است. نوش جان کسی که در سامانه ثبت نام 
کرده است«. به گزارش فرارو، تیموری با ابراز نارضایتی عمیق 
از وضعیت می گوید: »همه پیش فروش می کنند از محل پول 
آن ارز می خرند و بعد از آن خودرو را وارد می کنند، در حالی 
که ما پولمان را جور کردیم، خودرو را هم وارد کردیم و اکنون 
درگیر قیمت گذاری هستیم. در صورتی که اگر پول را اسفند 

می گرفتم حتما 1۰ هزار خودروی بعدی را ...
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وقتی سايپا مظلوم می شود!
محمد علی تیمــوری، مدیرعامل گروه 
خودروســازی ســایپا دیروز یک شنبه 
در نشســتی خبری گفــت: »ما خیلی 
مظلومیم.« در تشریح چرایی مظلومیت 
هم تاکید کرد: »قیمت تمام شده درب 
کارخانه یک چانگان ۹۰۰ میلیون تومان 
شده و ما نمی توانیم بیشتر از یک میلیارد 
و ۳۰۰ میلیــون تومان بفروشــیم. این 
درحالی اســت که فروش این خودرو در 
بازار ۲.۵ میلیارد تومان است. نوش جان 
کسی که در سامانه ثبت نام کرده است«.

به گزارش فرارو، تیموری با ابراز نارضایتی 
عمیق از وضعیت می گوید: »همه پیش 
فــروش می کنند از محل پــول آن ارز 
می خرند و بعــد از آن خــودرو را وارد 
می کنند، در حالی که ما پولمان را جور 
کردیم، خودرو را هم وارد کردیم و اکنون 
درگیر قیمت گذاری هستیم. در صورتی 
که اگر پول را اســفند می گرفتم حتما 
1۰ هزار خودروی بعــدی را هم حمل 

می کردیم.«
مدیر عامل ســایپا از خیلی مظلوم واقع 
شدن شان می گوید. گویی این خریداران 
هستند که به آن ها جفا می کنند. گویی 
این مردم هستند که آن ها را مجبور به 
پیش فروش خــودروی چانگان کرده اند. 
بعُد دیگر ســخنان تیموری، حکایت از 
لحنی آشنا از سوی خودروسازان دارد که 

آن هم عبارتست از: »طلبکار بودن.«
مدیــران ســایپا و ایران خــودرو، طی 
سال های اخیر بار ها از ضررده بودن سخن 
به میان آورده اند. آمار ها از ورشکســته 
بودن این شرکت ها، دپو شدن خودرو ها 
در انبار ها به دلیل نقض قطعات و البته 
بدهکار بودنشان حکایت داشته، اما هر بار 
خودروسازان با لحنی طلب کارانه مشکل 
را اختــلاف قیمت بــازار آزاد با فروش 
کارخانه و عدم همیــاری دولت با خود 
ارجاع داده اند. آن ها دوست دارند بگویند؛ 
ریشه تمام ضرردهی شان در مظلوم واقع 

شدن شان است.
مظلومیت مردم یا خودروسازان

بحران در بــازار خودرو در داخل نه تنها 
موضوعی بدیع نیست، بلکه به کلیشه ای 
همیشــگی و تکراری در سطح عمومی 
جامعه تبدیل شــده است. برای این که 
بدانیم چه کسی در این بین مظلوم واقع 
شده اســت نیز نیازمند تحلیل پیچیده 
نیســتیم؛ در اثبات این امر می توان به 

نکات ذیل اشاره کرد:
1- اگر میــان قیمت کارخانــه و بازار 
اختــلاف عمیقــی وجــود دارد. اگر با 
معضل دو نرخی در بازار مواجه هستیم. 
اگــر صنعت خــودرو به کانونــی برای 
هجوم دلالان تبدیل شــده اســت. اگر 

قوانین پیش فروش ها به آسانی دور زده 
می شوند. اگر قرعه کشی خودرو به یک 
لاتاری تمام عیار تبدیل شده است. اگر 
خودرو به مصرف کننده واقعی نمی رسد 
و البته چندین اگر مشابه دیگر، تایید بر 
مظلوم واقع شدن خودروسازان نیست. 
تمام این مسائل ریشه در عدم مدیریت 
یا حتی به روایت بهتر نبود مدیریت دارد. 
مردم نه تنها عامل این مشکلات نیستند، 
بلکه خود قربانیان همین بستر های رانت 
و فسادزا بودن دو نرخی بودن قیمت ها و 

حکومت دلالان بر بازار هستند.
۲- خودروســازان گلایــه می کنند که 
روش فعلی فروش و پیش فروش خودرو 
نادرست است و خودرو ها باید در حاشیه 
بازار به فروش برســند. آن ها می گویند، 
با سیستم قیمت گذاری تعیین شده از 

سوی شورای رقابت که زیر قیمت تمام 
شده است، خودروسازان زیان دهی دارند. 
در معنای تمام کلمه، می توان گلایه آن ها 
را تایید کرد و البته پا را فراتر گذاشت و 
گفت: »خودروسازان ورشکستگانی واقعی 
هستند که تنها با کمک های مالی دولت 
ســرپا مانده اند. در حسابرسی سالانه دو 
شرکت بزرگ خوردوسازی کشور، همواره 

زیان ده بوده و هستند.«
حتی این شــرکت ها به اندازه ای بدهکار 
قطعه ســازان هستند که بســیاری از 

خودروهایشــان بــه دلیــل نقض فنی 
دپو شــده اند، اما تمامی این مسائل نیز 
تصدیقی بر مظلوم بودن خودروســازان 
نیست. آن که از این وضعیت متضرر شده 
و متحمل هزینه می شود، مردم هستند و 
مردم. مردمی که در کمال ناباوری باید 
برای خرید خودرو های بی کیفیت داخلی 
صف بکشند. مردمی که باید یک خودرو 
را چند برابر قیمت کارخانه بخرند. مردمی 
که باید بــرای تحویل خودروی احتمالا 
مســتخرج شــده از لاتاری قرعه کشی، 

ماه ها انتظار بکشند.
مظلوم واقعی چه کسی است؟

مظلوم مردمی هســتند کــه با معادل 
هزینه هــای صرف شــده بــرای خرید 
خودرو از سایپا و ایران خودرو، می توانند با 
کیفیت ترین خودرو های خارجی را سوار 

شوند. مظلوم مردمی هستند که »زه« و 
بالابر شیشه را برایشان تبدیل به آپشن 
کرده اند. مظلوم واقعی شهروندانی هستند 
که باید دغدغه نقض های فنی و دردسر 
ســر زدن به نمایندگی بعــد از تحویل 
خودرو های صفر کیلومتر را تجربه کنند.

۳- می گوینــد مظلومیم که شــکاف 
قیمت های بــازار و کارخانه هیچ گاه پر 
نمی شــود. نه عرضه خــودرو در بورس 
مشــکل را حل می کند و نــه افزایش 
قیمت های هر چند وقت یکبار شورای 

رقابت. هم چرایی این موضوع بر همه گان 
آشــکار است و هم داستان فسادزا بودنِ 
وجود دو نرخی در بازار. اما پرســش این 
اســت که در این بیــن متضرر اصلی یا 
آن چنــان که خودروســازان می گویند، 

مظلوم واقعی چه کسی است؟
بدون تردید، باز هم این مردم هســتند 
که قربانی عدم مدیریت و انحصارطلبی 
خودروسازان می شوند. قیمت ها در بازار 
خودرو به شکلی بی سابقه سیر صعودی 
دارند. هر روز شــکاف حداقــل درآمد، 
با مالک خودرو شــدن بیشتر و بیشتر 
می شود. در نبود رقابت، خرید خودرو های 
با کیفیت پایین داخلی به یک اجبار برای 
مردم تبدیل می شود. خودرو های خارجی 
با نرخ مشــخص در کشــور های مبدا با 
چند برابر قیمت در داخل کشور فروخته 
می شوند. خلاصه بلبشویی را در این بین 
شاهد هستیم که کسی را یارای حل آن 

نیست.
اگر در این بین دلالی متولد می شــود یا 
مــردم در پیش فروش ها خودرویی را در 
لاتاری برنده و سودی عادیشان می شود، 
باز هم مظلوم همین مردم هســتند نه 
خودروسازان. سال هاست که مردم قربانی 
سیاســت گذاری ها و عدم مدیریت های 
خودوســازان هســتند. سال هاست که 
خودروســازان هــم ضررده انــد و عملا 
ســودآوری ندارند. حالا شاید جای آن 
باشد که هم صدای با تیموری گفته شود، 
»نوش جان کسی که در سامانه ثبت نام 
کرده و یک میلیارد سود می برد!« عرصه 
رقابت و بــازار جایی برای مظلوم نمایی 
نیست و اگر خودوسازان فکر می کنند، 
مظلوم واقع می شوند، همین فردا تعطیل 
کنند که مرگ یکبار شــود و شیون هم 

یکبار!

 مظلوم مردمی هستند که با معادل هزینه های صرف شده برای خرید 
خودرو از سایپا و ایران خودرو، می توانند با کیفیت ترین خودرو های 

خارجی را سوار شوند. مظلوم مردمی هستند که »زه« و بالابر شیشه 
را برایشان تبدیل به آپشن کرده اند. مظلوم واقعی شهروندانی 

هستند که باید دغدغه نقض های فنی و دردسر سر زدن به 
نمایندگی بعد از تحویل خودرو های صفر کیلومتر را تجربه کنند

,,

نماینده سقز: مسمومیت سریالی دانش آموزان به موضوعی بدون جواب تبدیل شده است
نماینده ســقز و بانــه در مجلس گفت: 
متاســفانه مسمومیت ســریالی دانش 
آموزان چند ماهی اســت به گستردگی 
ایران در حال وقوع اســت و به موضوعی 
پرچالش و بدون جواب تبدیل شده است.

خانه ملت نوشت: بهزاد رحیمی، نماینده 

ســقز و بانه در مجلس شورای اسلامی 
در نطق میان دســتور خود، با اشاره به 
مســمومیت دانش آمــوزان، خطاب به 
وزیر کشور گفت: متاسفانه مسمومیت 
سریالی دانش آموزان چند ماهی است به 
گستردگی ایران در حال وقوع است و به 

موضوعی پرچالش و بدون جواب تبدیل 
شده اســت، علیرغم تاکید مقام معظم 
رهبری برای جدیت در شناسایی و اشد 
مجازات عاملین این جنایت ضد بشری، 
هنوز شاهد اقدامی رضایت بخش و قانع 

کننده نبوده ایم.

واکنش »وکیل جمعی از خانواده های سرنگونی هواپیمای اوکراینی« به رای دادگاه
علیزاده طباطبایی گفت: قطعا به این حکم اعتراض می کنیم. 
ما این حکم را قبول نداریم؛ در حد کیفرخواستی که ما قبول 
نداشتیم حکم را صادر نکردند. شکایت موکلین ما از افراد 
دیگر بوده که هنوز پرونده مفتوح است. در این حد هم مورد 

قبول موکلین ما نیست.
دیده بان ایران نوشت: پس از حدود سه سال و برگزاری ۲۰ 
جلســه دادگاه، روز گذشته حکم بدوی پرونده هواپیمای 
اوکراینی صادر شد. متهم ردیف اول پرونده به عنوان فرمانده 
سامانه دفاعی تور ام یک به 1۳ سال حبس و پرداخت دیه 
و ۹ متهم دیگر به یک تا ســه سال حبس محکوم شدند. 
محمود علیــزاده طباطبایی وکیل چند تن از خانواده های 

جانباختگان پرواز PS۷۵۲ در واکنش به حکم صادر شده 
گفت: »من هم حکم را در رسانه ها خواندم ولی هنوز به ما 
ابلاغ نشده است. تا ابلاغ نشود ما نظری نمی دهیم ولی قطعا 
به این حکم اعتراض می کنیم. ما این حکم را قبول نداریم؛ 
در حد کیفرخواســتی که ما قبول نداشتیم حکم را صادر 
نکردند. شکایت موکلین ما از افراد دیگر بوده که هنوز پرونده 
مفتوح است. در این حد هم مورد قبول موکلین ما نیست.«

وی همچنین درباره احراز هویت متهمان برای خانواده ها، 
عنوان کرد: »درجه، شغل و جایگاه متهمان مشخص است 
ولــی نمی دانیم واقعا این ده نفر مقصــر بودند یا خیر. در 

مجموع خانواده ها افراد دیگر را مقصر می دانند.«

علیزاده طباطبایی درباره روند دادرسی پس از اعتراض به 
حکم، بیان کرد: »حکم که ابلاغ شــود اگر بالای ده سال 
باشد، فرجام خواهی به دیوان عالی کشور می رود، رسیدگی 
می شود و رای قطعی صادر می کند. اگر زیر ده سال باشد 
به تجدید نظر اســتان می رود. به هر جهت به این رای ما 
اعتراض خواهیم کرد. دست کم خانواده هایی که در دادگاه 
حضور داشــتند و ماندند اعتراض می کنیم اما در مورد آن  
دست از خانواده هایی که کناره گیری کردند و گفتند حکم را 

قبول نداریم، نمی دانم اعتراض می کنند یا خیر.«
این وکیل پایه یک دادگستری در پاسخ به پرسشی مبنی 
براینکه آیا به اجرای عدالت پس از اعتراض به حکم امیداوار 

اســت، گفت: »من به عنوان وکیل وظیفه ام این است که 
اعتراض کنم و خانواده ها را تشویق به اعتراض کنم به این 
امید که عدالت اجرا شود ولی بیشتر خانواده ها در جلسات 
آخر دادگاه به این جمع بندی رسیدند که این دادگاه حکم 

عادلانه نخواهد داد.«

آقاتهرانی: مجلس محل تحقق خواست 
مقام ولایت است
آقاتهرانی با تأکید بر اینکه در 
مسائل مستحدثه و روز باید 
به مقام ولایت فقیه مراجعه 
کنیم، گفت: باید دید آقا چه 
محل  مجلس  می خواهند. 
تحقق خواست مقام ولایت 
است، چراکه عناوین اولیه، 

ثانویه و مسائل مرسله باید از جانب آقا بیاید و در کمیسیون های 
متفاوت مجلس باید مورد توجه قرار گیرد.

رئیس کمیسیون فرهنگی مجلس شورای اسلامی تأکید کرد که 
باید اقتصاد کشور را از دست دلار نجات داد و چشم انداز گام دوم 

مقام معظم رهبری باید مورد توجه بیشتر مسئولان قرار گیرد.
به گزارش ایسنا، حجت الاسلام مرتضی آقاتهرانی در نطق میان 
دســتور خود در جلسه علنی امروز )دوشــنبه( مجلس شورای 
اسلامی ضمن سپاسگزاری از سه قوه مقننه، مجریه و قضائیه که با 
هم همراهی می کنند، گفت: درک مشکلات و گرفتاری های مردم 
توسط نمایندگان مردم و دولت نکته مثبتی است که باید به آن 

توجه کرد.
وی خطاب به سیاست گذاران کشور عنوان کرد: ما سیاست گذاران 
باید به این موضوع توجه داشته باشیم که »سیاست ما عین دیانت 
ما و دیانت ما عین سیاست ماست« که برخی این را قبول ندارند و 
جداانگاری دین از سیاست که تحت عنوان سکولاریسم از آن یاد 
می شود متأسفانه یکی از خطرات امروز است که در بین مسئولین 

کم و بیش دیده می شود.
نماینده مردم تهران در مجلس شــورای اسلامی در ادامه تصریح 
کرد: اگر ما دین اســلام را به درستی نشناســیم بالاخره به این 
بیماری مبتلا خواهیم شــد. برخی، چون به گذشــته و به دوران 
روشنگری که در اروپا رخ داد نگاه می کنند که کلیسا و اربابان آن 
به دلیل خرابکاری هایی که داشتند محکوم شدند، اما باید توجه 
داشت که نه اسلام مسیحیت است، نه روحانیت ما ارباب کلیسا، نه 

مساجد ما کلیسا است و مردم ما هم مردم اروپا نیستند.
آقاتهرانی ضمن اشاره به آیات قرآن درباره کسانی که بی توجهی 
کرده و بخشــی از دیــن را می پذیرند، عنوان کــرد: نمایندگان، 
مسئولین و وزرا باید توجه داشته باشیم که جزء مقتسمین نباشیم 
که برخی از دین را قبول کنیم، چراکه اگر جزءگرا شویم بنا بر نص 

صریح قرآن مسلمان نیستیم.
وی با تأکید بر اینکه در مسائل مستحدثه و روز باید به مقام ولایت 
فقیه مراجعه کنیم، گفت: باید دید آقا چه می خواهند. مجلس محل 
تحقق خواست مقام ولایت است، چراکه عناوین اولیه، ثانویه و مسائل 
مرسله باید از جانب آقا بیاید و در کمیسیون های متفاوت مجلس 
باید مورد توجه قرار گیرد.  ای کاش همه ما مرّ قانون و سوگند هایی 
که یاد کردیم را عملیاتی کنیم و ولایت بر فقیه نمی کردیم، بلکه 
اجــازه می دادیم او بر ما ولایت کند. هر بار که خدمت مقام معظم 
رهبری می رویم صحبت های ایشان راهگشا است، اما نمی بینم که 
در مجلس به دست ما برسد. این ایراد ما نمایندگان و کمیسیون 
فرهنگی است. رئیس کمیسیون فرهنگی مجلس شورای اسلامی 
در عین حال خاطرنشان کرد: ای کاش باور داشتیم که نمره ترک 
فعل و کم کاری صفر اســت، ای کاش مســئولین و ما نمایندگان 
بیشــتر قانونمند و به روز بودیم و دســتاورد های انقلاب را حفظ 

می کردیم. باید به دنبال دولت کریمه بود.
آقاتهرانی در پایان گفت: در موضوع اقتصاد بیشتر باید توجه کرد و 
باید اقتصادمان را از دست دلار نجات دهیم و چشم انداز گام دوم مقام 
معظم رهبری باید مورد توجه بیشتری قرار یگیرد. شاید اگر مجلس 

گروهی داشته باشد که بهتر بتوانند ما را مدیریت کنند بجا است.
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بازگشت مناسبات تهران و باکو به مسیر ديپلماسی

آرامش بعد از طوفان 
جنگ  تنــش،  دومینوی 
لفظی، اقدامات دیپلماتیک 
نظامی  رزمایش هــای  و 
جمهوری  تحریک آمیــز 
آذربایجــان علیه ایــران در 
هفته های اخیر باعث شــده 
بود تا بسیاری از تحلیلگران، 
تهران- روابط  اخیر  وضعیت 

باکو را پرتنش ترین ســطح 
مناسبات دو کشور طی بیش از سه دهه 
گذشته، یعنی بعد از استقلال جمهوری 
آذربایجــان در ۳۰ آگوســت 1۹۹1 )8 
شهریور 1۳۷۰( تا کنون ارزیابی کنند. این 
شرایط بعد از حمله مسلحانه به سفارت 
جمهوری آذربایجــان در تهران در هفتم 
بهمن ماه سال گذشته از سوی باکو شدت 
گرفت؛ اخراج ۴ دیپلمات سفارت جمهوری 
اسلامی ایران از باکو در کنار ناممکن کردن 
تداوم اقامت خانواده کارکنان سفارت ایران 
در آذربایجان، دستگیری بیش از ۴۰۰ نفر 
از مردم عادی به جرم شیعه بودن و سفر 
به ایران در یک ماه، ترور ســاختگی یک 
نماینده مجلس باکو با هدف فشار بر ایران 
و ... نشــان می دهد که باکو مسیر تداوم 
تنش با ایران را تا بالاترین ســطوح پیش 
برده است. تا جایی که طیفی از تحلیلگران 
از احتمــال وقوع درگیری نظامی بین دو 
کشور هم سخن به میان آورده بودند. با این 
حال این روزهــا اخبار حکایت از آن دارد 
که همسایه شمالی فعلا سرعناد با تهران 
را کنار گذاشته اســت و از در دیپلماسی 
و دوســتی با ایران ســخن می گوید. در 
همین راستا حســین امیرعبداللهیان و 
جیحون بایرامف، وزرای امور خارجه ایران 
و جمهوری آذربایجان جمعه شــب )۲۵ 
فروردین( سومین دور مذاکرات تلفنی خود 
را در خصوص آخرین تحولات مناسبات 
دوجانبه انجام دادنــد. در این دور از گفت 
وگوها طرفین پیگیری توافقات فیمابین 
دو کشور را مورد تاکید قرار دادند. استمرار 
دیدار وزرای خارجه جمهوری اســلامی 
ایران و جمهــوری آذربایجان در پایتخت 
های دو کشــور از جملــه موضوعات در 
دستور کار مشترک است. در این گفت وگو، 
طرفین بر تــداوم رایزنی های مقامات دو 
کشور تاکید کردند. پیش از این سکانداران 
سیاست خارجی جمهوری اسلامی ایران 
 و جمهوری آذربایجان، 18 و 1۹ فرودین 
ماه نیز دو دور گفت وگوی تلفنی مبسوط 
در خصوص تحولات موجود در مناسبات 
دو جانبه باکو و تهران و برخی موضوعات 
منطقه ای داشتند. در این گفت وگوهای 
صریح و شفاف، مشکلات و سوء تفاهمات 
موجــود و راه حــل های بــرون رفت از 
وضعیت جاری مورد بحث و تبادل نظر قرار 
گرفت و طی آن طرفین بر احترام متقابل 
به حسن همجواری و حاکمیت و تمامیت 
ارضی یکدیگر تاکید کردند. امیرعبداللهیان 
با اشاره به توطئه رژیم صهیونیستی علیه 
انســجام، امنیت و پیشــرفت کشورهای 
منطقه، گفــت: از وجــود اختلاف میان 
کشورهای منطقه، صرفا دشمنان سود می 
برند.در این تماس ضرورت مدیریت بیشتر 
فضای رسانه ای در راستای منافع دو ملت و 
دو کشور مورد توجه قرار گرفت. بدون شک 
دیپلماسی را باید تنها راه کم هزینه برای دو 
کشور دانست که می تواند بیشترین سود 
و فایده را به دنبال داشته باشد. اقتضائات 
ژئوپلتیک و ژئواستراتژیک منطقه قفقاز و 

نیز الزامات و جبر همسایگی، تهران و باکو 
را به این نتیجه نهایی می رساند که تنش 
های دیپلماتیک و مناقشات مرزی در کنار 
شــیطنت های برخی کشورها و بازیگران 
به خصوص رژیم صهیونیســتی می تواند 
ســناریوهایی را به دنبال داشته باشد که 
کنترل آن از دســت دو طرف خارج شود 
و هزینه های گزافی را در حوزه سیاســی، 
دیپلماتیک، امنیتی و حتی انسانی به دنبال 
داشته باشد. به همین دلیل پس از ماه ها و 
هفته ها تنش اکنون دوباره مناسبات ایران 
و آذربایجان به سمت دیپلماسی، مذاکره 
و گفت و گو رفته است. مناسبات ایران و 
عربستان که بعد از ۷ سال جنگ نیابتی، 
تنش سیاســی و دیپلماتیک دو طرف و 
صرف هزینه های هنگفت دوباره به سمت 
احیای روابط پیش برد، الگوی خوبی برای 
جلوگیری از زیان بیشــتر است. بنابراین 
تهــران و باکو باید قبل از آنکه وارد چنین 
تنش فرسایشی شوند، از تمام ابزارهای لازم 
در جهت بهبود روابط استفاده کنند چراکه 
ایــن یک ضرورت برای جلوگیری از وقوع 
بحران اســت. در همین راستا چهارشنبه 
هفته گذشته سفیر جمهوری اسلامی ایران 
در آذربایجان با دستیار رئیس جمهور این 
کشور دیدار و گفت و گو کرد. سیدعباس 

موسوی، سفیر کشورمان در باکو در توئیتی 
نوشــت: »در پی مذاکرات سازنده وزیران 
امــور خارجه جمهوری اســلامی ایران و 
جمهوری آذربایجان، من نیز گفت وگویی 
صریح و سازنده با آقای حکمت حاجی اف، 
دستیار رئیس جمهور آذربایجان داشتم. 
امیدوارم نتیجه نهایی روندی که آغاز شده 
به نفع منافع هر دو کشور و منطقه باشد.«

اینها علاوه بر آن اســت که مشاور معاون 
رئیس جمهور جمهوری آذربایجان هم در 
گفت وگویی بر لزوم حفظ روابط همسایگی 
با ایران تاکید کــرد. الچین امیربایف روز 
سه شنبه گذشته در گفت وگویی با رسانه 
اسرائیلی  News I24 پیرامون روابط با 
ایران عنوان داشت که »برایمان مهم است 
ایران - که همسایه ای مهم از لحاظ قدمت 
و اندازه محســوب می شود - همسایه ای 

خوب باقی بماند.« وی در ادامه با اشاره به 
اینکه ۲۰ الی ۳۰ میلیون ایرانی اصالتا آذری 
هستند عنوان کرد که با وجود تفاوت در 
رویکردها،  حفظ روابط شایسته میان تهران 
و باکو به شدت حائز اهمیت است. این مقام 
جمهوری آذربایجان در انتها گفت: »مهم 
اســت تا برای حفظ ثبات در منطقه آرام 

بمانیم.«
ناصــر کنعانــی، ســخنگوی وزارت امور 
خارجه کشــورمان روز دوشنبه گذشته 
در کنفرانسی خبری درباره روابط ایران و 
آذربایجان و تحولات اخیر با تاکید بر اینکه 
روابط با جمهوری آذربایجــان به عنوان 
کشــور همســایه حائز اهمیت است و ما 
تاکید داریم که باید بر روی منافع و مصالح 
مشترک تمرکز کنیم و اجازه سوءاستفاده 
به طرف هایی که مایل هســتند با ایجاد 
اختلاف و تنش با کشــورهای منطقه و 
همسایه منافع نامشروع خود را محقق کنند 
داده نشود، افزود: »در ارتباط با آذربایجان 
تاکید کردیم بر ضرورت توسل به چارچوب 
های سیاسی و پرهیز از مسائل اختلافی در 
رسانه ها و تریبون ها و تاکید کردیم روابط 
ما دشــمنانی دارد که مایل نیستند این 
روابط مبتنی بر احترام متقابل پیش برود.«

کنعانی ادامه داد: »بــا وجود تنش هایی 

که ایجاد شــد تلاش کردیم با روش های 
دیپلماتیک به ایجاد آرامش کمک کنیم 
و زمینه رفع سوءتفاهم ها را فراهم کنیم. 
متناسب با اتفاقاتی که در سمت آذربایجان 
شــاهد بودیم که اقدامات شــتاب زده و 
احساســی بود با ابتکار عمل دیپلماتیک، 
گفت وگوی تلفنی بین وزیران خارجه انجام 
شد و این تحولات مثبت و سازنده و توام 
با بیان اراده سیاسی برای ادامه گفت وگو به 
منظور ایجاد آرامش بود. ارزیابی ما از این 
گفت وگوها مثبت اســت و تلاش داریم با 
هماهنگی گام هــای بعدی را انجام دهیم 
تا فضای موجود بین دو کشور را مدیریت 
کنیم و مانع از ایجاد فرصت برای بدخواهان 
شویم و امیدواریم با کمک دولت آذربایجان 

در این رابطه پیش رویم.«
آیهان حاجی زاده، ســخنگوی وزارت امور 

خارجه جمهوری آذربایجان نیز در واکنش 
به صحبت های ناصر کنعانی، عنوان کرده 
بود که در تماس وزرای خارجه دو کشــور 
تبادل نظرهایــی در خصوص وضعیت دو 
کشور انجام گرفته است. حاجی زاده عنوان 
کرد که جمهوری آذربایجان این مذاکرات را 
مثبت ارزیابی می کند و باور دارد که تداوم 
رایزنی ها حائز اهمیت می باشد. وی در ادامه 
یادآور شد که آذربایجان همیشه به توسعه 
روابط همسایگی خوب با تمامی کشورهای 
همسایه از جمله ایران مشتاق بوده است. 
احترام دوجانبه به تمامیت ارضی و استقلال 
کشــورها اولویت تغییرناپذیر سیاســت 
خارجی آذربایجان بوده است. آذربایجان به 
تلاش ها برای تضمین منافع و امنیت ملی 
کشور ادامه می دهد. در کنار این پالس های 
مثبت روزهای اخیر از ســوی باکو، برخی 
مقامات داخلی از ســناریوهای ضدایرانی 
در خاک قفقاز پرده برداشــتند. پیرو این 
موضوع محســن رضایی، معاون اقتصادی 
رئیس جمهور در جمع همرزمان و ایثارگران 
سپاه پاســداران انقلاب اســلامی استان 
لرستان تصریح کرد که »تحریک جمهوری 
آذربایجان و بستن قرارداد های تسلیحاتی 
اسرائیل با جمهوری آذربایجان با این هدف 
بود تا در شــمال ایران غائله هایی به وجود 
بیاید و فکر و تمرکز ارتش و سپاه و دولت 
ایران را به سمت شمال ببرد تا اسرائیل بتواند 

مراکز هسته ای ایران را بمباران کند.«
فارغ از اینکه چه هــدف یا اهدافی و چه 
بازیگران منطقه ای و فرامنطقه ای در پشت 
پرده تحریک جمهــوری آذربایجان علیه 
ایران قرار داشتند، این روزها باکو دیپلماسی 
را در دستور کار خود قرار داده است و مانند 
گذشته از در دشــمنی با ایران وارد نمی 
شود. با این وجود برخی تحلیلگران اعتقاد 
دارند هنوز تارســیدن به فضایی مثبت و 
شکل گیری مناسبات حسنه در روابط با 
همسایه شمالی فاصله زیادی وجود دارد. 
واقعیت این اســت که روابط دو کشور در 
حال حاضر شکننده است و تداوم حضور 
مخرب برخی بازیگران و پارامترهای منفی 
و تنش زا در روابط تهران - باکو همچنان 
احساس می شــود.  از سوی دیگر برخی 
مناقشــات مرزی به خصــوص تحولات 
مربوط به قره باغ و موضوع دالان زنگه زور 
را باید همچنان از عوامل موثر در بازگشت 
تنش به روابط تهران و باکو دانست. از این 
رو تا زمانی که این موضوعات حل نشوند 
شاهد یک موج سینوسی در روابط ایران و 

آذربایجان خواهیم بود.

روابط تهران و باکو که در هفته های اخیر به شدت تنش آلود شده بود، 
پس از آخرین تماس تلفنی وزرای خارجه دو طرف بار دیگر به مسیر 

دیپلماسی بازگشت. فارغ از اینکه چه اهداف و چه بازیگرانی پشت پرده 
تحریک جمهوری آذربایجان علیه جمهوری اسلامی ایران قرار داشتند، 

این روزها باکو دیپلماسی را در دستور کار خود قرار داده است

,,

نقشه جدید آمریکا و اسرائیل درباره برنامه هسته ای ایران
آمریکایی  جمهوری خواه  ســناتور  یک 
در دیــدار با وزیــر امور خارجــه رژیم 
صهیونیســتی علیــه توانمندی هــای 
هســته ای ایران رایزنی کرد. به گزارش 
شــبکه آی ۲۴، با وجود این که مقامات 
ایــران تاکید کرده اند برنامه هســته ای 

ایران ماهیتی صلح آمیز را دنبال می کند 
و تولید و به کارگیری تسلیحات هسته ای 
جایی در دکترین دفاعــی ایران ندارد، 
لیندسی گراهام، سناتور جمهوری خواه 
آمریکایی و الی کوهن،  وزیر امور خارجه 
رژیم صهیونیستی پس از دیدار با یکدیگر 

بیانیه ای منتشر کردند که در آن مطرح 
شد: آمریکا و اسراییل نسبت به ممانعت 
از هسته ای شدن ایران، به هر وسیله ای، 
متعهد هستند. همکاری میان اسراییل و 
آمریکا امری ضروری برای متوقف کردن 

برنامه هسته ای ایران است.

وحشت زلنسکی از افشای اسناد محرمانه آمریکا؛
دنده معکوس پنتاگون درکی یف

افشــای اســناد محرمانه پنتاگون، ضربه امنیتی تــازه ای را به 
اوکراین در جنگ با روســیه وارد ساخته است. بسیاری از اسناد 
طبقه بندی شــده پنتاگون که اخیرا افشا شــده است به موضوع 
تهاجم نظامی روسیه به اوکراین بر می گردد. در یکی از این سندها 
وضعیت جنگ بین دو طرف در ابتدای ماه مارس ارزیابی شــده 
است. در این سند طبقه بندی شده میزان تلفات هر دو طرف روس 
و اوکراینی مورد ارزیابی قرار گرفته است. این در حالی است که در 
برخی دیگر از این مدارک طبقه بندی شده وضعیت جبهه های نبرد 
در شرق اوکراین مانند درگیری ها بر سر شهر باهموت بررسی شده 
است.از جمله مسائلی که درباره جنگ اوکراین به آنها اشاره شده 
است می توان از کمک های بین المللی به کی یف یا دفاع ضدهوایی 

اوکراین یاد کرد.
اما ماجرا به این نقطه ختم نمی شــود! در این اسناد، نقاط ضعف 
نظامی اوکراین در هرگونه عملیات ) چه از جنس کنشــی و جه 
واکنشی( مورد بررسی قرار گرفته است. همچنین در یکی از اسناد 
آمده اســت که آمریکا نسبت به انجام عملیات نظامی برق آسای 
اوکراینی ها علیه نیروهای روسی اطمینان ندارد زیرا معتقد است 
ارتش اوکراین قدرت کافی را برای انجام و اتمام این عملیات ندارد.

افشای این اسناد، بر روی روابط واشنگتن و برخی متحدان آن نیز 
تاثیر مستقیمی خواهد گذاشت که مهم ترین آنها رژیم اشغالگر 
قدس می باشد. این اسناد همچنین نشان می دهد که واشنگتن 
از برخی متحدان خود جاسوسی می کند. به عنوان مثال در یکی 

از این مدارک آمده اســت که موساد از تظاهرات علیه اصلاحات 
قضایی اســرائیل دفاع می کند.  این ادعا به صورت صریح از سوی 
موساد رد شده است اما بر همگان مسجل است که میان اعضای 
ارشد موساد  و نتانیاهوبر سر اصلاحات قضایی در طول هفته های 
اخیر منازعات عدیــده ای رخ داده وحتی برخی منابع در داخل 
اراضی اشــغالی نیز در اخبار و تحلیلهای ســری، خبر از احتمال 

کودتای آرام موساد علیه نتانیاهو و کابینه اش می دهند. 
وزارت دفاع آمریکا گفته که در حال ارزیابی صحت اسنادی است 
که تصویر آنها در شــبکه های اجتماعی پخش شده است. با این 
حال پنتاگون افزوده اســت که به نظر می رسد این مدارک شامل 
»اطلاعات حساس و با درجه طبقه بندی بالا« باشد. دستکم یکی 
از این اسناد به نظر می رســد دستکاری شده باشد. در این سند 
دستکاری شده آمده که تلفات اوکراین در جنگ از روسیه بیشتر 
بوده اســت. این در حالی است که در سند اصلی خلاف این ادعا 
مطرح شده اســت. با این حال رسانه های آمریکا گزارش داده اند 
که مســئولان این کشور بر این باور هستند که بسیاری از اسناد 
افشاشده واقعی هستند. وزارت دادگستری آمریکا تحقیق درباره 
افشای اسناد طبقه بندی شده متعلق به پنتاگون را آغاز کرده است. 
این در حالی است که وزارت دفاع ایالات متحده در حال ارزیابی 
خطرات احتمالی افشــای این اسناد برای امنیت ملی این کشور 

است. 
از سوی دیگر مقامات آمریکا در پی افشای این مدارک با همتایان 
خود در کشــورهای دیگر در تماس بوده انــد. به گفته پنتاگون 
کمیسیون های مرتبط با اطلاعات افشادشده در مجالس نمایندگان 
و سنای آمریکا در جریان این ماجرا قرار گرفته اند. سخنگوی وزارت 
دفاع آمریکا روز دوشنبه گفت که افشای اسناد طبقه بندی شده این 
وزارتخانه در شبکه اینترنت »خطری بسیار جدی« برای امنیت 
ملی ایالات متحده است و می تواند به پخش اخبار جعلی نیز کمک 
کند. از سوی دیگر درز اطلاعات محرمانه می تواند منابع اطلاعاتی 
ایالات متحده را در معرض خطر قرار دهد. این در حالی است که 
مسکو با بررسی این اطلاعات محرمانه احتمالا تصویری روشن تر از 
وضعیت نیروهای اوکراینی به دست خواهد آورد. همین مسئله، بر 
توان میدانی روسها درجنگ با اوکراین تاثیری ایجابی می گذارد. 
این مسئله، قطعا مطلوب اوکراینی ها نیست! همچنین اشاره های 
موجود به متحدان واشنگتن در این اسناد طبقه بندی شده می تواند 
به دلیل جاسوسی به روابط آمریکا با کشورهای متحد خود آسیب 

بزند.
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کارت سوخت در جایگاه ها موجود است
قلی زاده گفت: در صورتیکه 
فردی به ســکویی مراجعه 
کــردو کارت ســوخت در 
آن ســکو موجــود نبود با 
۷۷۵۲۲۶۷8تماس  شماره 
وراهنمایــی بگیرنــد و ما 
مطلع شــویم که کدام یک 

ازجایگاه های سوخت کارت سوخت ارائه نمیدهد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از مهر، از روز گذشــته 
تــا کنون خبری مبنی بر عدم وجود کارت ســوخت در برخی از 
جایگاه ها در رســانه ها و فضای مجازی دست به دست می شود، 
اما در صورت بروز چنین مشکلی چه باید کرد؟ اسدالله قلی زاده 
رئیس اتحادیه جایگاهداران سوخت در این زمینه به مهر می گوید: 
از بابت اینکه فردی به جایگاه های سوخت مراجعه کند و متقاضی 
کارت آزاد در جایگاه سوخت باشد مشکلی وجود ندارد و در تمامی 

جایگاه های سوخت موجود است.
به گفته رئیس جایگاهداران سوخت هیچ جایگاهی بدون کارت 
ســوخت وجود نــدارد و تا کنون بر روی هــر ناظری یک کارت 
ســوخت وجود دارد و اپراتورها کارت سوخت دارند و متقاضیان 

می توانند از آن استفاده کنند.

افت قیمت گوشت قرمز با ورود 
گوشت های تنظیم بازاری

گوشــت های  ورود  بــا 
تنظیم بازاری وارداتی به بازار 
نرخ گوشــت کمی کاهش 
یافته اســت و در برخی از 
با  این محصول  فروشگاه ها 
قیمت های ۲۳۵هزار تومان 
تا ۲8۰هزار تومان به فروش 

می رسد. به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از تسنیم قیمت 
گوشت در روزهای اخیر کمی کاهش یافته است و در صورتی که 

به بازار مراجعه کنید کم وبیش این موضوع قابل مشاهده است.
در حالی که در ماه های قبل هر کیلوگرم گوشــت گوســفندی 
به صورت شــقه در کانال ۴۰۰ هزار تومان بود و صحبت ها درباره 
گوشــت ۵۰۰ هزار تومانی بود امروز می توان هر کیلوگرم گوشت 
گوســفندی شــقه بدون دنبه را نیز با قیمــت ۲۳۰ هزار تومان 
خریداری کرد؛ هرچند هستند فروشگاه هایی که این محصول را 
با عنوان گوشــت درجه یک با قیمت هــای متفاوتی و حتی با دو 
برابر قیمت به فروش می رســانند. بر اساس مشاهدات میدانی در 
فروشگاه زنجیره ای قیمت گوشت بره گوسفندی گرم بدون دنبه، 
در بســته بندی ۲کیلوگرمی به صورت مخلوط ۲۴۷ هزار تومان 
به فروش می رســد. ســامانه اینترنتی قیمت گوشت گوسفندی 
به صورت شــقه ای و بدون دنبه با وزن در حدود 1۲ کیلوگرم که 
به عنوان تنظیم بازاری را ۲۳۵ هزار تومان به فروش می رساند البته 

بعد از مدت کوتاهی موجودی این سایت به انتها می رسد.
صدور احکام افزایش 15 درصدی حقوق 180 هزار بازنشسته پس از 21 ماه

مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشوری از 
صدور احکام افزایش  1۵درصدی حقوق 
بازنشستگان وزارت بهداشت و دانشگاه های 
علوم پزشکی خبر داده و گفته است که 
این احکام پس از صدور، در سامانه احکام 
در نرم افزار صبا همچنین درگاه خدمات 
الکترونیک صندوق بازنشستگی کشوری 

بارگذاری شده است.
به گــزارش روزنامه »صبــح امروز« و به 
نقل از ایســنا، با تصویــب اجرای طرح 
همسان ســازی حقــوق بازنشســتگان 
کشــوری و لشــگری در مهر ماه 1۳۹۹ 
مقرر شد اصلاح و ترمیم احکام حقوقی 
همسان سازی مهرماه 1۳۹۹ بازنشستگان 
وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 
در دستورکار صندوق بازنشستگی کشوری 

قرار بگیرد.
در همین راســتا صدور احکام مربوطه در 
مردادماه 1۴۰۰ توسط صندوق بازنشستگی 
کشوری انجام شــد اما با وجود بارگذاری 
احکام صادره در سایت صندوق و مشاهده 
و دریافت احکام مذکور توسط بازنشستگان 
این حوزه، احکام صــادره تاکنون به اجرا 
درنیامده بودند و پرداخت حقوق کماکان 

به صورت گذشته انجام می شد.
صندوق بازنشســتگی در آن زمان علت 
عدم  اجرای احکام را صدور دستور توقف 
و عدم تأمین اعتبار از ســوی ســازمان 
برنامه وبودجه اعلام کــرده بود و به این 
ترتیب عدم اعمــال افزایش مذکور طی 
۲1 ماه گذشــته، به مطالبه جدی کمتر 
از ۲۰۰ هزار بازنشسته وزارت بهداشت و 
دانشگاه های علوم پزشکی بدل شده بود.  

پیگیری هــای لازم بــه منظــور اعمال 
افزایش 1۵ درصدی حقوق مشــمولان 
یاد شــده در ماه های اخیــر و پرداخت 
مطالبات معوق آن ها در حال انجام بود و 

مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشوری 
در روز ۲1 فروردیــن ماه جاری در دیدار 
با روسای کانون های بازنشستگی 1۲استان 
دانشگاه های علوم پزشکی در این باره گفته 
بود »صندوق بازنشستگی در زمان گذشته 
مقصر است که این مسئله را به درستی 
پیگیری نکرده، مــا باید ابتدا منابع لازم 
برای اجــرای این احــکام و تعهدات آن 
را مطالبه می کردیم و در اواســط ســال 
1۳۹۹ که بودجه تبدیل به قانون شــده 
بود و چنین منابعی در بودجه پیش بینی 
نشــده بود، منابع آن به طور مشخص و 
شفاف تعیین تکلیف می شد که متاسفانه 

این اتفاق نیفتاده و اکنون به یک چالش 
تبدیل شده است.«

به گفته وی » در آخرین روزهای ســال 
1۴۰1 با پیگیری های انجام شــده مبلغ 
مابه التفاوت احکام 1۵ درصد به حساب 
بازنشســتگان مشــمول حــوزه وزارت 
بهداشت و دانشــگاه های علوم پزشکی 

واریز شد.«
همچنین روز گذشــته نعمت الله ترکی 
از صــدور احکام افزایــش  1۵درصدی 
حقوق بازنشســتگان وزارت بهداشت و 
دانشگاه های علوم پزشکی خبر داد و گفت 
که »این احکام پس از صدور، در سامانه 
احــکام در نرم افزار صبا همچنین درگاه 
خدمات الکترونیک صندوق بازنشستگی 

کشوری بارگذاری شده است.«
وی همچنین از آماده سازی احکام سال 
1۴۰۲ بازنشستگان تحت پوشش صندوق 
براساس مصوبه  بازنشستگی کشــوری 
جدیــد خبر داد و گفت: »پــس از ابلاغ 
رسمی از ســوی وزارت تعاون، کار و رفاه 
اجتماعــی و تامین اعتبارات لازم، احکام 
به ســرعت صادر می شــود و در اختیار 

بازنشستگان عزیز قرار می گیرد«.

چشم انداز 5بازار اثرگذار در سال پیش رو؛

از حباب سکه تا رکود مسکن
قریب به یک ماه از ســال می گذرد اما 
بررسی ها حکایت از رکود خرید فروش 
در بازارهایی همچون مسکن، خودرو، 
دلار و... در همزمانی با صعود قیمت ها 

دارد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« بررسی 
بازارهــا در ســال 1۴۰1 حاکی از آن 
اســت که ربع سکه با رشد بسیار بالای 
1۶۶ درصدی، در صدر ســوددهی به 
ســرمایه گذاران آن بوده است. پس از 
آن، طلای آب شده با ۹۴.۷ درصد، دلار 
۹۳.۴ درصد، مسکن ۶۰ درصد و بورس 

۳۶.1 درصد قرار دارد.
رویکردهای غیرکارشناساسی قیمت ها در 

بازار خودرو
در همین رابطه، حسین محمودی اصل، 
کارشــناس اقتصــادی در گفت وگو با 
بازار   ۵ دربارهوضعیــت  خبرآنلایــن 
خودرو، مســکن، طلا و ســکه، دلار و 
بــورس در ســال 1۴۰۲، با اشــاره به 
شــرایط بازار خودرو می گوید: خودرو 
پس از حذف عرضه خــودرو از بورس 
کالا با تــلاش دلالان و با رویکردهای 
غیرکارشناساســی قیمت ها ۳۰ درصد 

رشد کرد.
وی می افزاید: حالا هم همان مخالفان 
عرضــه در بــورس کالا در مقابل این 
افزایش قیمت ها سکوت کرده اند؛ ظاهرا 

نگرانی آنان سود دلالان بوده است.
ایــن کارشــناس اقتصــادی تصریح 
می کنــد: تاخیــر فــراوان در واردات، 
ادامه مکانیسم عرضه با قرعه کشی که 
فقط اسم آن اولویت بندی شده است، 
قیمت گذاری جدید خودروهای داخلی 
با 18 ماه تاخیر و... بــازار خودرو را به 
بازار سرمایه گذاری و دلالی تبدیل کرده 

است.
مسیر احتمالی بازار مسکن

محمودی اصــل در ادامه با اشــاره به 
وضعیت بازار مســکن، می گوید: رکود 
از یک سو و کاهش شدید قدرت خرید 
و همچنین چشم انداز مبهم مذاکرات، 

رکود تورمــی را ادامه دار خواهد کرد و 
این به معنای طولانی تر شــدن رکود 

اصلی در آینده نزدیک است.
وی عنوان می کنــد: افزایش قیمت ها 
تنها بــه دلیل انصــراف از فروش و نه 
حجم معاملات بــالا، قیمت ها را لرزان 

نگه می دارد.
این کارشناس اقتصادی متذکر می شود: 
در بازار طــلا، ارز و خودرو هم چنین 
اســت؛ با این تفــاوت در آن بازارهای 
همگن، قیمت ها در تغییر شرایط، سریع 
افت می کند، اما مســکن بــا افت کم، 
رکود سنگین و اصلاح زمانی را در پیش 

می گیرد.
سرانجام سکه و طلا

به  با اشــاره  محمودی اصل همچنین 
وضعیــت بازار ســکه و طــلا تصریح 
می کند: ســکه با حباب جدانشــدنی 
در حال معامله اســت و این حباب را 
سیاســت های دولت به آن چســبانده 
است؛ چراکه جرم انگاری برای داشتن 
بیش از 1۰ هزار دلار، منابع را به سمت 

سکه هدایت کرده است.
وی تاکیــد می کنــد: در این بین، با 

وجود نبود حباب در شمش و طلای 
آب شــده، ســکه به جهــت قابلیت 
معاملات خــرد و راحــت همچنان 

پرتقاضا خواهد بود.
این کارشناس اقتصادی یادآور می شود: 
البته اونس جهانی طلا هم برای رشــد 
به کمک طلا و سکه آمده است؛ پاس 
گل بانک مرکزی در معاملات ربع سکه 
بــا دلار ۷۵ هــزار تومانی هــم قابل 

چشم پوشی نیست.
و اما دلار...

محمودی اصل با اشاره به وضعیت بازار 
ارز، می گوید: کالاهای تولیدکنندگان با 
دلار ۲۷ تــا ۴۲ هزار تومانی در بورس 
کالا و ۶۰ هزار تومانی در بازار خودرو و 
سکه و... در حال معامله هستند و دلار 
در محدوده ۵1 هزار تومان مانده است.

وی می افزاید: به نظر می رسد با نزدیکی 
به پایان ماه رمضان، رشــد دلار هم در 
نبود اخباری از مذاکرات هسته ای آغاز 

شود.
این کارشناس اقتصادی عنوان می کند: 
افزایش صادرات نفت به چین با تخفیف 
1۵ درصد خبر خوب و دردناکی است 

و نشانگر این است که تحریم از جیب 
ملت برای همگان )رانت خوار، سوداگر، 
دلال، چین و...( به جز ملت فرصت بوده 
است و فرصت طلبان همیشه به دنبال 

ادامه تحریم ها بوده اند.
مسیر بورس در سال 1402

این کارشــناس اقتصــادی همچنین 
درباره وضعیت بازار ســرمایه می گوید: 
عقب ماندگی بورس مربوط به ۲ ســال 
پیش اســت و ارزش دلاری هنوز ۵۰ 

درصد نسبت به ۹۹ عقب ماندگی دارد.
وی می افزایــد: البته حاشــیه ســود 
شــرکت ها از ۳۶ در سال ۹۹ به ۲۳ در 
ســال 1۴۰1 رسیده است، اما به دلیل 
بزرگ شدن اعداد سود حاصل، قیمت ها 

نیز بزرگ می شود.
این کارشناس اقتصادی تصریح می کند: 
رونق بورس قیمــت ارز را نیز کنترل 
کرده و همیشــه خروج سنگین پول از 
بورس با ۲ روز رشد 1۰ درصدی دلار و 

سکه را رقم زده است.
محمودی اصل خاطرنشان می کند: چند 
هفته است که بورس ورود پول دارد و 

دولت به دنبال رونق بورس است.

طرح استیضاح وزیر صمت اعلام وصول شد
در جلســه علنی روز گذشــته مجلس 
شــورای اسلامی طرح اســتیضاح وزیر 
صنعت، معدن و تجارت اعلام وصول شد.

بــه گزارش روزنامه »صبــح امروز« و به 
نقل از مهر، محمد رشیدی، عضو هیئت 
رئیسه مجلس در جلسه علنی روز گذشته 

)دوشنبه ۲8 فروردین ماه( مجلس شورای 
اسلامی طرح استیضاح سید رضا فاطمی 
امین، وزیر صنعت، معدن و تجارت را به 

شرح زیر اعلام وصول کرد:
طرح استیضاح ســیدرضا فاطمی امین 
وزیر صنعت، معــدن و تجارت طی نامه 

مورخ ۲۷ فروردین 1۴۰۲ کمیســیون 
صنایع و معــادن پس از بررســی های 
لازم مطابق ماده ۲۰1 آئین نامه داخلی 
مجلس که با امضای ۴۰ تن از نمایندگان 
تقدیم هیأت رئیسه شده بود، اعلام وصول 

می شود.

خبر

مسکن

وام ودیعه مسکن سال گذشته مجدد 
تمدید شد

کارشناس مرکز پژوهش های 
مجلــس گفــت: وام ودیعه 
جدیــدی تصویب نشــده، 
بلکه مجدد وام ودیعه سال 

گذشته تمدید شده است.
 علی فرنام گفت: وام ودیعه 
مسکن جدید نیست و همان 

ودیعه مسکن در سال گذشته است که امسال  تمدید شده است .
به گفته کارشــناس مرکز پژوهش های مجلس ،سقف تسهیلات 
کمک ودیعه مسکن در تهران، مراکز استان ها و سایر نقاط شهری 
به ترتیب 1۰۰، ۷۰ و ۴۰ میلیون تومان مصوب و به شبکه بانکی 

کشور ابلاغ  و طول دوره بازپرداخت پنج ساله است.
او می گوید: هنوز میزان نرخ ســود تســهیلات ودیعه مســکن  
مشخص نیست که 18 درصد  یا ۲۳درصد متناسب با نرخ مصوب 
شورای پول و اعتبار باشد،  اما همین میزان تسهیلات  اثر گذاری 
بســیاری  در  نرخ  بازار اجاره  دارد و زمینه ســاز تقویت قدرت 

مستاجران می شود .
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در گفتگو با حجت باغانی مطرح شد؛

نبود کنسرت هنرمندان را منزوی کرده است
 حجــت باغانی شــاعر، 
بازیگر،صداپیشه  نقاش، 
نام آشنای  موسیقیدان  و 
اهل مشهد است که بیشتر 
دوســت دارد به عنوان یک 
چراکه  شود  شناخته  شاعر 
خودش می گویــد »اگر در 
شــعر به درآمــد پایداری 
می رسیدم هرگز به سراغ هیچ کدام از 

هنرهای دیگر نمی رفتم«.
او که فارغ التحصیــل بازیگری تئاتر از 
دانشگاه فرهنگ و هنر است و بارها در 
جشنواره های مختلف هنری حائز رتبه 
شــده، هنر را به صورت حرفه ای از 18 
ساله گی با نوازندگی برای تئاتر آغاز کرد 
و آهنگسازی را به صورت مستقل ادامه 
داد و در کنار آن چند کتاب شعر نیز به 
چاپ رساند، اما در ماه های اخیر مدتی 
را در تهران به اجرای خیابانی پرداخت 
چون معتقد اســت این گونه به مردم 
نزدیک تر خواهــد بود. وقتی برای یک 
مصاحبه تلفنی بــا او تماس می گیرم، 
گرم و صمیمانه پیشنهادم را می پذیرد 
و در یک بعدازظهر ســرد زمستانی به 

تحریریه صبح امروز می آید.
»هنر« هنوز یک شغل نیست

 وضعیت معاش هنرمندان در این ایام 
عسرت زیســتی اولین مسئله  ای است 
که دلم می خواهد با او در میان بگذارم، 
وقتــی این موضوع را مطرح می کنم او 
می گوید: به دلایــل مبرهن هنر برای 
مــردم، برای خانواده هــا و حتی برای 
خود هنرمند هنوز یک شــغل نیست 
و رسمیت شــغلی و درآمدزایی ندارد. 
این بحران اقتصــادی زندگی و معاش 
هنرمندان را واقعا ســخت کرده است. 
از طرفی خانواده ها طوری با هنرمندان 
برخــورد می کنند که انــگار هنرمند 
ساده لوح هست. اما هنرمند روحیه ای 
مبــارز دارد و از خیلی چیزها هم می 
گذرد، بینش هنرمند واقعی بینش بازی 

است و نمی تواند مادی گرا باشد.
حجت باغانی با بیــان اینکه هنرمند 
واقعی »انتخاب« شده است، می افزاید: 
تفاوتــی بیــن او و دیگران بــوده که 
هنرمند شــده اســت، روحیه زیستن 
او متفاوت اســت، نگاه و جهانبینی او 
متفاوت است، مثل بیمار اوتیسم، که 

دنیــا را گونه دیگری می بیند و بینش 
و برداشت اش به شکل و شیوه خودش 
اســت اما هنرمندان از طرف خانواده 
خود همواره شــماتت می شوند و این 

اصلا خوب نیست.
هیچوقت خودسانسوری نکردم

نویســنده کتــاب بــاغ ســپیدار در 
خصوص اینکه چرا هیچوقت کنسرت 
رسمی نداشته است، توضیح می دهد: 
اسپانسرهایی که همواره به من مراجعه 
کرده اند، همواره مــرا متهم می کردند 
که متن ترانه های ام ســنگین اســت، 
درک اش برای عوام آســان نیســت و 
خروجی کار مارکتی نیست. می گفتند 
سبک موســیقی ات پیچیده و متفاوت 
است. لذا باید خودسانسوری می کردم 
تا آثارم مردم پســند باشد و این گونه به 
درآمدزایی برسم و این اصلا انتخاب من 
نبود. بهمن ماه سال ۹۶ اجرایی رسمی 
بــرای بچه های معلــول در تالار رافت 
داشــتم. بعد از اجرای دو قطعه صدای 
مرا از اتاق کنترل قطع کردند، و بعد از 

آن دیگر به صحنه نرفتم!
نبود کنسرت هنرمندان را منزوی کرده 

است

حجت باغانی با اشــاره به اینکه حدود 
بیست سال است در این شهر کنسرت 
نداشــته ایم، می گوید: نبود کنســرت 
یعنی نبود اشــتغال بــرای جوانان با 
استعداد بسیاری، عدم داشتن کنسرت 
هنرمندان مارا منزوی کرده اســت و از 
این افراد اســتفاده نادرســت شده که 
به همین علت طی ســال های گذشته 
ایــن افراد یا مهاجرت کردند یا به زوال 
رسیدند و اکنون چیزی برای شان باقی 

نمانده است.
بازیگر »سریال زندگی در زیر این شهر 
جاری اســت« می گوید: اگر هنرمندی 
بخواهد با یک گروه در تهران همکاری 
کند، باید هزینه هایی بابت رفت و آمد 
و مســافت را هم بپردازد که این گونه 
کارکردن برای اش نمی صرفد. وقتی من 
به عنوان هنرمند در شهر خودم بستر و 
جایگاه مناسبی ندارم، باید چه کار کنم؟

هنر در دوران پساکرونا
او در تشــریح وضعیت هنــر در دوران 
پســاکرونا می گوید: مشــهد حتی در 
دوران قبل از کرونا هم وضعیت خوبی 
نداشت، در دهه گذشــته ما در حوزه 
نقاشی، موســیقی، تئاتر و... هیچ کار 

شاخصی که بشود تمام قد از آن دفاع 
کرد نداشته ایم. مشکل هنر در این شهر 
مربوط به بطن جامعه است، اگر مردم 
به هنرمند اهمیت بدهند، به اینجا نمی 

رسیدیم. 
این هنرمند بیان می کند: انگشت اتهام را 
برای وضعیت کنونی باید به سمت خود 
مردم گرفت، مردم هیچوقت به صورت 
جدی مطالبه هنری ندارند. مردم باید 
برای شنیدن و دیدن اثر خوب، مطالبه 
کنند. چرا روزی که کنسرت در مشهد 

لغو شد، کسی اعتراض نکرد؟
مقصر اصلی وضعیت هنر و هنرمندان 
هــم مخاطبان هســتند زیــرا آنقدر 
توقع شــان پاییــن بــود کــه هنر به 
پایین ترین سطح کشیده شد و از بین 
رفــت. جامعه ای که درک درســتی از 
تاریخ هنر خود و به دنبال آن هنرِ ناب 

ندارد به این سرنوشت محکوم است.
مجبورم طبق ســلیقه نسل جدید کار 

بسازم!
من هم در سالهای اخیر کمی گوشه گیر 
و منزوی شــده ام و بــه دنبالِ آن هیچ 
اثــر قابل دفاعی ارائه نــداده ام ترجیح 
می دهم در میان مــردم زندگی کنم. 
در حال حاضر بیشتر وقتم را با آموزش 
می گذرانم امــا امیدوارم بتوانم با اندک 
رمقی که باقیمانده حرفه خوانندگی را 
جدی تر دنبال کنم و کارهای جدیدی 
بســازم. اما این اصلا برایم خوشــایند 
نیست. چراکه مجبورم به اقتضای ذائقه 
مخاطبِ امروز عمل کنم و هنر ناب را 
کنار بگذارم و طبق سلیقه نسل جدید 
کار بســازم تا بتوانم به کســب درآمد 
برســم و امرار معاش کنم و این بسیار 

آزاردهنده است.
او در خصــوص فعالیت هــای اش در 
سال های اخیر در سینما می گوید: در دو 
سه سال گذشته چند فیلم کوتاه داشتم 
نظیر »خطور« بــه کارگردانی محمود 
محمدیان، »موج ششم« از آقای سعید 
ولی زاده، »رازی که ماهی ها می دانند« از 
شهاب نورانی همچنین  سریال »زندگی 

در زیر این شهر جاری است«.
حجت باغانی ادامــه می دهد: آخرین 
فیلمی هم که بازی کردم »نقشــی بر 
آب« اثر افشــین عامــری. من مدیوم 
سینما را دوست دارم و اما تمایل دارم 

اکران پایانی »پوست شیر« با حضور نعیم، ساحل و رضاپروانه
آخرین قسمت ســریال »پوست شیر« 
همزمان با پخــش از نمایش خانگی با 
حضور عوامل این سریال در چند سالن 
سینما به نمایش درخواهد آمد. به گزارش 
روزنامه »صبح امــروز« و به نقل از ایرنا، 
سریال »پوست شیر« فردا، چهارشنبه ۳۰ 

فروردین 1۴۰۲ با پخش قسمت هشتم 
از فصل ســوم به پایان خواهد رســید. 
همزمان با پخش قسمت پایانی »پوست 
شیر« از پلتفرم فیلم نت، چهارمین اکران 
این سریال از ساعت ۲۰ در پردیس های 
سینمایی لوتوس مال، کورش، ایران مال، 

گالریا، هروی سنتر و سینما قدس برگزار 
خواهد شــد. هادی حجازی فــر، پانته آ 
بهرام، علیرضا کمالی، پردیس احمدیه، 
ژیلا شاهی و برادران محمودی در اکران 
مردمی آخرین قسمت »پوست شیر« در 

لوتوس مال حضور خواهند داشت.

کشف مقبره  زیرزمینی در مصر
کاوش جدید باستان شناسان در مصر به کشف مقبره 

زیرزمینی و چند عبادتگاه منجر شد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از انشــنت 
اوریجینز، وزارت گردشــگری و آثار باســتانی مصر از 
کشف مجموعه مقبره زیرزمینی یک فرد عالی رتبه و 

چهار عبادتگاه در »سقاره«   خبر داد.
 »Panehsy« این مقبره چشمگیر برای فردی به نام
ســاخته شده بود که پیشکار معبد »آمون«   بود و در 
حوالی 1۲۵۰ سال پیش از میلاد و در دوران حکومت 

فرعون »رامسس دوم« زندگی می کرد.
ساختمان محل دفن این فرد شبیه به یک معبد ساده 
ســاخته شده است. این ساختمان،   یک ورودی،   یک 
حیاط داخلی با ایوان ســتون دار و دالانی را شــامل 
می شــود که به اتاقک های خاکســپاری زیرزمینی و 
چند عبادتگاه منتهی می شود. این مقبره در نزدیکی 
مقبره مشهور »مایا«،   یکی از مقام های عالی رتبه دوران 

حکومت فرعون »توت عنخ آمون« کشف شده است.
 »Panehsy« باستان شناســان زمانی که وارد مقبره

شدند، نقش هایی را روی دیوارهای این بنا دیدند که 
این مرد را به همراه همسرش در مقابل میزی مملو از 
پیشکش ها به تصویر می کشد. در این مکان همچنین 
تصاویری از کاهنان و پیشــکش های مذهبی کشف 
 »Piay« شد. همچنین وجود نقاشــی کاهنی به نام
حین انجام اعمال خاکســپاری نشــان می دهد که 
»Panehsy« دستیاری داشته که مسؤول خاکسپاری 
بوده است. با توجه به تصاویری که »Piay« را با پوست 
پلنگ روی شانه هایش و حین انجام مراسم خاکسپاری 

»Panehsy« نشــان می دهد، می توان نتیجه گرفت 
که »Panehsy« فرزندی نداشته؛ چراکه در غیر این 

صورت پسر بزرگ او باید این مراسم را اجرا می کرد.
باستان شناســان علاوه بر این مقبــره، چهار عبادتگاه 
کوچک در محوطه کشــف کردند که روی دو مورد از 
آن ها تصاویر سالم از صحنه های مربوط به خاکسپاری 
وجود دارد. در یکی از این عبادتگاه ها تصویر حکاکی شدۀ 

نادری از مالک مقبره و خانواده او وجود دارد.
قابل توجه ترین این عبادتگاه ها برای فردی به نام »یویو« 
)Yoeyoe( ساخته شده است که در زمان حیات برای 
گنجینه فرعون ورقه طلا می ساخت. با این که اندازه این 
بنا فقط یک متر مربع است،   اما کیفیت و جزئیات به 

کار رفته در طراحی های این مکان قابل توجه است.
باستان شناسان ایتالیایی و هلندی پس از مدتی وقفه 
به دلیل همه گیری کرونا،   ســال گذشته برای کاوش 
به محوطه ای باستانی در »سقاره«   بازگشتند. کشف 
این مقبره یکی از چندین اکتشافات مهم و قابل توجهی 

است که اخیرا در »سقاره«   صورت گرفته است.

رقابت ۷ فیلم در بخش هفته منتقدان 
کن

دوره  دومیــن  و  شــصت 
بخش جنبی هفته منتقدان 
جشــنواره کن، فهرست 11 
فیلم انتخاب شده را معرفی 

کرد.
به گــزارش روزنامه »صبح 
امروز« و به نقل از اسکرین، 

کمیته انتخاب بخش هفته منتقدان کن که ویژه فیلم های اول و 
دوم کارگردانان اســت، فهرست 11 فیلم شامل ۷ فیلم در بخش 

مسابقه و ۴ فیلم در بخش نمایش های ویژه را اعلام کرد.
همه فیلم های انتخابی اولین نمایش جهانی خود را تجربه خواهند 
کــرد و  هفت فیلم اول برای جایزه دوربین طلایی رقابت خواهند 
کرد و شــش فیلم توسط زنان کارگردانی شــده است. 1۳ فیلم 
کوتاه حاضر در این بخش نیز روز 1۹ آوریل )۳۰ فروردین( اعلام 

می شوند.
طبق اعلام پیشــین »آدری دیوان«، کارگردان برنده شیر طلایی 
ونیز در سال ۲۰۲1، به عنوان رئیس هیات داوران شصت و دومین 
بخش هفته منتقدان کن انتخاب شده اســت و »روی پوکاس« 
مدیر فیلمبرداری پرتغالی، »فرانتس روگوفسکی« بازیگر آلمانی، 
»میناکشی شــید« روزنامه نگار هندی و از مشاوران برنامه نویسی 
برلیناله و »کیم یوتانی« مدیر برنامه ریز جشنواره فیلم ساندنس، 
دیگر اعضای هیات داوران هســتند کــه فیلم های بخش هفته 
منتقدان جشــنواره کن را داوری خواهنــد کرد و برندگان جایزه 
بزرگ هفتــه منتقدان )بهترین فیلم بلند( جایــزه هیات داوران 
)Touch Prize(، جایزه ستاره نوظهور بنیاد لوئیس رودرر برای 
بهترین بازیگر مرد/بازیگر زن و جایزه سینه دیسکاوری را به بهترین 

فیلم کوتاه را انتخاب خواهند کرد.
هفتاد و ششــمین دوره جشنواره فیلم کن از تاریخ 1۶ تا ۲۷ می 

سال ۲۰۲۳ )۲۶ اردیبهشت تا ۶ خرداد 1۴۰۲( برگزار می شود. 

»جکی چان« گیشه سینمای چین را 
تسخیر کرد

فیلم کمدی اکشــن جدید 
»سوار شــو« با بازی »جکی 
هفته  دومین  بــرای  چان« 
پیاپی در صدر جدول هفتگی 
فروش ســینمای چین قرار 

گرفت.
به گــزارش روزنامه »صبح 

امروز« و به نقل از ورایتی، فیلم کمدی و نوستالژیک »سوار شو« 
با بازی »جکی چان« برای دومین آخر هفته در صدر گیشه چین 

قرار گرفت و انیمیشن »سوپر ماریو« در جایگاه چهارم باقی ماند.
 Artisan« بر اساس اطلاعات منتشر شده از سوی کمپانی مشاور
Gateway«، »سوار شو« در آخر هفته میلادی گذشته ۶ میلیون 

دلار )۴1.۵ میلیون یوان( درآمد داشته است که ۴8 درصد کاهش 
نسبت به فروش اکران آغازین را نشان می دهد. این فیلم از زمان 
اکــران در ۷ آوریل به مجموع فروش ۲۲.۶ میلیون دلار رســیده 

است.
پس از آن انیمیشن ژاپنی »سوزومی« و فیلم »هاچیکو« قرار دارند. 
»هاچیکو« در ســومین هفته اکران ۴.۹ میلیون دلار فروخت تا 
مجموعاً به فروش ۳۵.1 میلیون دلار دست یافته باشد و انیمیشن 
»ســوزومی« در چهارمین آخر هفته اکران خــود در چین ۴.۵ 
میلیون دلار به دست آورد تا مجموعا فروش 1۰۹ میلیون دلاری 

را تا به امروز رقم بزند.
در رتبه چهارم جدول هفتگی فروش سینمای چین نیز انیمیشن 
»سور ماپریو« قرار گرفت که ۴.۳ میلیون دلار به فروش خود اضافه 
کرد و مجموع گیشه خود را به بیش از 1۷ میلیون دلار در چین 
ارتقا داد. این انیمیشن با فروش نزدیک به ۷۰۰ میلیون دلاری در 
سینمای آمریکا و گیشه بین الملل، تاکنون پرفروش ترین فیلم سال 

۲۰۲۳ در سراسر جهان بوده است.
گیشــه سینمای چین در ژانویه با تعطیلات سال نو چینی دوباره 
احیا شدو فروش آخر هفته اخیر ۳۳ میلیون دلار در سراسر کشور 
بود تا مجموع فروش سینمای چین در سال جاری میلادی را به 
۲.۵ میلیارد دلار رســاند که البته ۲۰ درصد بیشتر از آمار مشابه 

سینمای کرونازده چین در سال گذشته است.
گیشه ســینمای چین در سال ۲۰۲۲ نســبت به سال گذشته 
میــلادی با افت ۳۶ درصدی مواجه شــد و به اندکی بیش از ۳۰ 

میلیارد یوان )۴.۳۵ میلیارد دلار( رسید.

کافه خبر
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جیره بندی آب در برخی روستاهای 
تربت جام تا اطلاع ثانوی

رئیــس اداره آب و فاضلاب تربت جــام از جیره بندی آب در برخی 
روستاهای این شهرستان خبر داد.

مرتضی اشراقی در خصوص علل مشکلاتی که در آبرسانی به برخی 
روستاهای این شهرستان به وجود آمده است به ایسنا گفت: برخی 
موارد که در فضای مجازی برای قطعی آب برخی روستاها از جمله 

کاریزدره مطرح می شود اغراق بوده و صحت ندارد.
وی عنوان کرد: کاریزدره یکی از روســتاهای منطقه موســی آباد 
شهرستان تربت جام است که علاوه بر آن 1۶ روستای دیگر نیز با 

مشکل کم آبی مواجه شده اند.
رئیــس اداره آب و فاضلاب 
تربت جام بیان کرد: چون در 
خط انتقال اصلی آب اتفاق 
رخ داده بــود و تا زمانی که 
توانســتیم آن را رفع کنیم 
چنــد روزی زمــان برد 1۶ 
روســتای این شهرستان به 

لحاظ شرایط آبی با مشکل مواجه شدند.
وی گفت: اینکه گفته می شود 1۵ روز این تعداد روستا بی آب بوده اند 
صحت ندارد بلکه اگر یک روز بی آب بودند روز دیگر ۵ تا ۶ ساعت 

از آب شرب برخوردار شدند، در واقع قطعی آب مداوم نبوده است.
اشراقی اظهار کرد: هرچند اتفاقی که برای مجتمع آب موسی آباد 
ایجاد شــده بود را کاملاً مرتفع نمودیم، اما تا اطلاع ثانوی آب 1۶ 

روستای آن جیره بندی شده است.
وی افزود: آب در این 1۶ روستا جیره بندی شده و به صورت روز در 
میان یا دو روزی یک بار به مشترکین آب می رسد، علاوه بر کاریزدره 
نیز کلاته قاضی، کمرچه، موســی آباد، درس آخوند و ... نیز با این 

مشکل مواجه اند.
رئیس اداره آب و فاضلاب تربت جام در خصوص علت بروز این اتفاق 
خاطرنشان کرد: اگرچه ۷۵ لیتر بر ثانیه نیاز آبی مجتمع موسی آباد 
است ولی توان آب دهی منابع تأمین ما در منطقه ۵۰ لیتر بوده و 

عملاً با کمبود ۲۵ لیتر بر ثانیه آب مواجه ایم.

معاون دادستان مشهد مطرح کرد:

کم کاری در فضاسازی شهر برای ماه مبارک رمضان
معاون امور اجتماعی و پیشگیری از وقوع 
جرم دادســتان مرکز خراسان رضوی 
گفت: ما در فضاسازی برای ماه رمضان 
کــم کاری کردیم و صرفا بســته بودن 
رســتوران ها دلیلی بر انجام فضاسازی 

برای ماه رمضان نمی شود.
به گزارش صبح امروز به نقل از ایســنا 
ســید هادی شــریعت یار، در سمینار 
»زیارت نوروزی، تکریم زائر در رمضان« 
که در پژوهشــکده گردشــگری جهاد 
دانشگاهی خراسان رضوی برگزار شد، 
اظهار کرد: برگزاری چنین جلساتی به 
ما کمک می کند که از منظر پژوهشی 
و از حیث کمیت و کیفیت با مســائل 
مختلف آگاه باشیم. مسائلی که در این 
جلسه مطرح شــد بیشتر در خصوص 
محدودیت هایی که برای رستوران ها در 
مــاه رمضان، حمل و نقل ایمن، امنیت 
شهر برای زائران، خوراک و ... بود که باید 
برای هر کدام از این مســائل به صورت 

تخصصی تر صحبت کرد.
وی افزود: تصور می کنم دلیل اینکه در 
بسیاری از مواقع که با مشکلاتی مواجه 
می شویم این باشد که به صورت جامع 
حرکت نمی کنیم و این امر باعث می شود 
که با مشکلاتی روبه رو شویم. همچنین 
بحث فضاســازی که در تمامی حوزه ها 
وجود دارد باید به گونه ای مشهود باشد 
کــه اگر فردی از آن مناســبت و یا هر 
برنامه دیگری که وجود دارد آگاه نیست 
با انجام یک فضاسازی متناسب بتوان 
فرد را از اخبار و مناسبت هایی که وجود 

دارد آگاه کند.
فضاسازی تاثیر بسیار زیادی در آگاهی 

افراد دارد
معاون دادستان مشــهد تصریح کرد: 
فضاسازی هایی که شــهرداری مشهد 
در زمان ایــام نوروز انجام می دهد افراد 
مختلف حتی زائران و گردشــگران را 
از یک مناســبت یا جشــنی که قرار 
است اتفاق بیافتد مطلع می کند و این 

فضاسازی تاثیر بسیار زیادی در آگاهی 
افراد دارد؛ بنابراین باید برای ماه رمضان 
هم یک فضاســازی مناســبی صورت 
گیرد تا زائران و مجاوران نسبت به این 
مناســبت آگاه باشند، زیرا فردی که به 
سفر می آید ممکن است فراموش کند 
کــه ماه رمضان اســت و این امر باعث 
شود که حرمت روزه داران را نگه ندارند 
و منجر به ناراحتی از ســوی روزه داران 

 شود.
متاسفانه ضعیف عمل کردیم

وی با اشــاره به اینکه ما در فضاسازی 
برای ماه رمضان کم کاری کردیم و صرفا 
بسته بودن رستوران ها دلیلی بر انجام 
فضاســازی برای ماه رمضان نمی شود، 
بیان کرد: اگر کشورهای اسلامی مانند 
دبی، امارات و ... را مشاهده کنید از ۲ الی 
۳ ماه قبل فضاسازی ماه رمضان را انجام 
می دهند و تمام شهروندان و مسافران از 
آغاز این ماه آگاه می شوند، متاسفانه ما 
در این زمینه ضعیف عمل کردیم و اگر 
به صورت جامع عمل نکنیم نتیجه ای 

نمی گیریم.
امسال با مشکلاتی مواجه بودیم

شریعت یار عنوان کرد: اصناف، اتحادیه ها 
و مجموعه های مختلف گردشگری باید 

در حوزه کاری خود و قبل از ماه رمضان 
تدابیر، فضاسازی و برنامه های خود را به 
ما ارائه کنند تا از برنامه ها و راهکارهای 
آن ها مطلع شویم و با برگزاری جلسات 
به نتیجه و خروجی قابل قبول دســت 
پیدا کنیم. با توجه به اینکه امســال با 
مشــکلاتی مواجه بودیم این امر باعث 
شــد تا در سال آینده و آغاز ماه رمضان 
با یک برنامه منســجم و رعایت شرع و 
قانون بتوانیم اقداماتی انجام دهیم تا در 
شان زائران خدماتی را ارائه دهیم تا هیچ 

حرمت شکنی صورت نگیرد.
حرمت ماه رمضان حفظ شود

همچنین حسن امیریان، رئیس اتحادیه 
صنــف رســتوران داران، چلوکبــاب، 
آشــپزخانه و حلیم پزان مشهد اظهار 
کرد: اعتقاد ما این است که باید حرمت 
ماه رمضان حفظ شود اما زائرانی که به 
مشهد سفر می کنند بیشتر از ۲ الی ۳ 
روز نمی ماننــد و دلیل آن هم به آداب 
و معاشــرت و اخلاق ما برمی گردد که 

چگونه با زائران رفتار کردیم.
یک ماه قبل از ماه رمضان راهکار ارائه کردیم

وی افــزود: حدود یک مــاه قبل از ماه 
رمضان نامــه ای به اصناف مشــهد و 
ســازمان صمت ارائــه و راهکارهایی را 

برای ماه رمضان مطــرح کردیم که از 
هیچ کدام از سازمان ها پاسخی دریافت 
نکردیم. اطراف رینگ حرم حدود 1۲۰ 
واحد صنفی وجود دارد و راهکار ما این 
بود که در اطراف و حتی دورتر از حرم به 
صورت مخفیانه در این واحدها پذیرای 
زائران در ماه رمضان باشیم و با استتار 

کامل به زائران خدمات دهیم.
به زائران خدمــات دهیم و هم معاش 

رستوران داران را حفظ کنیم
رئیس اتحادیه صنف رســتوران داران، 
چلوکباب، آشپزخانه و حلیم پزان مشهد 
تصریح کرد: هر کدام از واحدهای صنفی 
ما 1۵ تا ۲۰ کارگر دارند که مشــغول 
فعالیت هستند و ما باید به فکر معاش 
آن ها نیز باشیم و به این دلیل راهکاری 
مطــرح کردیم که هم زائران بتوانند در 
ماه رمضان خدمات داشته باشند و هم 
کارگــران بحث اقتصاد خــود را حفظ 
کنند. عده ای تصور می کنند که ما تنها 
به فکر خودمان هستیم اما باید بدانید 
که تنها 1۵ درصد برای ما ســود دارد. 
بنابراین لازم اســت کــه در این دوران 
برنامه های منسجمی را به کار گیریم تا 
هم بتوانیم به زائران خدمات دهیم و هم 

معاش رستوران داران را حفظ کنیم. 

ان
راس

خ

خـــبر

با هدف بررسی نقش شاهنامه فردوسی در تحکیم هویت ملی؛

همایش ملی بزرگداشت حکیم ابوالقاسم برگزار می شود 
در راستای بررسی نقش شاهنامه در تحکیم هویت ملی، 
۲۵ و ۲۶ اردیبهشت ماه همایش ملی بزرگداشت حکیم 

ابوالقاسم فردوسی،  برگزار می شود. 
دکتر فرزاد قائمی دبیر علمی همایش ملی بزرگداشــت 
حکیم ابوالقاســم فردوسی و  اســتادیار زبان و ادبیات 
فارســی دانشگاه فردوسی مشــهد در گفتگو با ...  ابراز 
کرد: پژوهشگاه میراث فرهنگی و گردشگری با همکاری 
وزارت فرهنگ و ارشــاد اســلامی، انجمن آثار و مفاخر 
فرهنگی کشــور و دانشگاه فردوســی مشهد، همزمان 
با بزرگداشــت سالانه فردوســی و روز پاسداشت زبان 
فارســی، همایش ملی بزرگداشت فردوسی را، با عنوان 
»بازشناسی نقش شاهنامة فردوسی در هویت ملی« در 
دانشــگاه فردوسی مشهد و آرامگاه حکیم فرزانه طوس 

برگزار می کند.
قائمی خاطر نشــان کرد: همایش »بازشناســی نقش 
شــاهنامة فردوســی در هویت ملی« می کوشد، در سه 
سطح، ابتدا ســهم شاهنامه فردوســی را در تحکیم و 
تثبیت هویت ملی در ایران تاریخی و معاصر تبیین کند 
و در ســطح دوم تداوم این نقش را در متون حماســی 
فارســی )اعم از حماســه های ملی، تاریخی و دینی یا 
حماســه های عامیانه( و نســبت انواع هنرها )معماری، 
موسیقی، نقاشی، خوشنویسی، هنرهای تجسمی، سینما 
و نمایش( را با این مفاهیم محل مداقة پژوهشگران قرار 

دهد.
وی بررسی نقش شــاهنامه فردوسی در تحکیم هویت 
ملی در طول هزار ســال پس از ســرایش اثر،  تبیین 
گفتمان ملی »فرهنگ حماســی« در تاریخ سیاســی- 
فرهنگی ایران بزرگ و تحلیل نقش خراســان- طوس 
و مشــهد در این گفتمــان،  تبیین و شــناخت »هنر 
حماسی«، در کنار ادبیات حماسی و بررسی نقش هنر 
حماســی در ترویج اجتماعی وحدت ملی و تشــویق و 

ترغیب پژوهشــگران به تحقیق در زمینه های سیاسی- 
اجتماعــی مطالعات شــاهنامه  و گفتگــو و تبادل نظر 
شــاهنامه پژوهان در خصوص افزایش کارآیی اجتماعی 
مطالعــات دانشــگاهی از جمله اهداف برگــزاری این 

همایش عنوان کرد. 
دبیر علمی همایش ملی بزرگداشــت حکیم ابوالقاسم 
فردوســی خاطر نشــان کرد: همایش ملی بزرگداشت 
حکیم ابوالقاسم فردوســی ۲۵ و ۲۶ اردیبهشت ماه در 
دانشگاه فردوسی مشــهد و آرامگاه حکیم فرزانه توس 

برگزار می شود.
دهم اردیبهشت ماه؛  آخرین مهلت ارسال مقالات

فراخوان ارســال مقالات به همایش بزرگداشت حکیم 

ابوالقاسم فردوســی با عنوان بازشناسی نقش شاهنامه 
فردوسی در هویت ملی اعلام شد. 

دکتر فرزاد قائمی دبیر علمی همایش ملی بزرگداشــت 
حکیم ابوالقاســم فردوسی و  اســتادیار زبان و ادبیات 
فارسی دانسگاه فردوسی مشهد در گفتگو با ...  با اشاره 
به اینکه محورهای ارســال مقــالات در دو بخش ویژه 
و عام ارائه شــده اســت، گفت: نقش تاریخی شاهنامه  
فردوســی در تحکیــم هویــت ملی، تبییــن گفتمان 
»فرهنگ حماســی«، در راستای تعمیق همگرایی ملی 
و تحلیل نقش خراسان، طوس و مشهد در این گفتمان، 
بررســی نقش اقوام مختلــف ایــران در رواج فرهنگ 
حماســی و جایگاه نقالان و حماسه های شفاهی در این 
زمینه، جایگاه شــاهنامه در عصر جهانی شدن فرهنگ 
و ارتباطات، تحلیل جایگاه شــاهنامه در نظام طبقاتی 
جامعة ایرانی در ادوار مختلف و نقد سیاسی- اجتماعی 
اثــر در تاریــخ معاصــر، جایگاه تشــیع در روند تطور 
حماسه های پس از شــاهنامه محورهای ویژه همایش 

هستند. 
در حــوزه عناوین عــام می توان به ارتباط شــاهنامة 
فردوســي بــا دیگر آثار حماســي فارسي، شــاهنامة 
فردوســي، آثار حماســی و افســانه های کهن، ارتباط 
ســنت ها، جشــن ها، ســوگواره ها  و آیین های کهن 
ملــی و دینی با متون حماســی، زبانهای باســتانی و 
شاهنامة فردوســي، شیوه ها و ســنتهای روایتگری و 
نقالی شاهنامة فردوسي، شــاهنامة فردوسي و ادبیات 
نمایشی،  شــاهنامة فردوســي و بازتابهای سیاسی و 
اجتماعی در طول تاریخ، شــاهنامة فردوسي و ادبیات 
معاصر، نقش شــاهنامة فردوسی در وحدت ملی ایران، 
جایگاه شاهنامة فردوسی در تبیین هویت تاریخی ملی 
و مذهبی ایرانیان،  نقش شــاهنامة فردوسي در رشد 
و بالندگي زبان فارســي، شــاهنامة فردوسي و زندگی 

اجتماعی امروز، جایگاه شــاهنامة فردوسی در فراسوی 
مرزهای ایران، تأثیر فرهنگي شــاهنامه در طول تاریخ، 
بر شاخه هاي مختلف هنر ایراني، چون: شعر، نگارگري، 
موســیقي، نمایش، پیکرتراشي و داستان نویسی و سایر 

مطالعات شاهنامه پژوهی اشاره کرد. 
شرایط ارسال مقالات همایش بزرگداشت فردوسی

وی - رعایت موازین علمي - پژوهشي در مقاله )چکیده، 
مقدمه، پیشینه ، متن، نتیجه گیري، ارجاعات، فهرست 
منابع و مآخذ ، تصاویر( را از شــرایط ارســال مقالات 
اشــاره کرد و گفت: چکیده و اصل مقاله باید با رعایت 
اصول نگارش مجلات دانشــگاهی و بر اساس شیوه نامة 
فرهنگستان زبان و ادب فارسی و از حیث ساختار علمی 
و سبک مستندسازی، بر پایة آخرین ویرایش روش نامة 

APA -۷ و با نرم افزار word/  آماده شده باشد.   

قائمی ابراز کرد: مقالات از طریق ســامانه یا ایمیل و به 
صورت کامل )چکیده و متن کامل مقاله( ارسال گردد. 
چکیده های دریافتی )بدون متــن کامل مقاله( نیز در 
صورت تایید موضوع، برای ارســال متن مقاله، تا دو ماه 
بعد از برگزاری همایــش )منحصراً برای چاپ( فرصت 

خواهند داشت. 
دبیر همایش ملی بزرگداشــت فردوســی با بیان اینکه 
حجم مقاله نباید بیشتر از 8۰۰۰کلمه باشد، افزود: مقاله  
هــاي مصور با کیفیت مطلوب تصاویر ارائه گردد و قبلا 
در هیچ همایش یا مجله و فصلنامه اي ارائه نشده باشد. 
قائمی ابراز کــرد: علاقه مندان برای کســب اطلاعات 
بیشتر به آدرس دبیرخانه به نشانی مشهد، میدان آزادی، 
دانشگاه فردوسی مشهد، دانشکده ادبیات و علوم انسانی، 
گروه زبان و ادبیات فارســی، کد پستی۹1۷۷۹۴888۳ 
و بلوار هاشــمیه، بین هاشــمیه ۲۰ و ۲۲، حوزه هنری 
خراســان رضوی، دبیرخانه هنر حماسی، تلفن تماس 

۰۵1۳88۴۲۶۴۹ مراجعه کنند.
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511/1اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد ناحیه یک 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای  فاقد ســند رســمی . برابر 
رای شــماره 1۴۰1۶۰۳۰۶۰۰۳۰۰111۳ هیات اول موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشــهد ناحیه یک تصرفات 
مالکانه بلامعارض متقاضی خانم زیور خیامی راد فرزند محمدحسن 
به شماره شناسنامه ۳ صادره از بیرجند مبنی بر صدور سند مالکیت 
نسبت به ششدانگ یک باب منزل مسکونی به مساحت 8۰ مترمربع 
پــلاک ۹۶ فرعی از ۲۲۷  اصلی واقــع در بخش ۹  از محل مالکیت 
مالک رســمی محمدحســن خیامی راد محرز گردیده است. لذا به 
منظور اطلاع عمــوم مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی می 
شــود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 
دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند. بدیهی اســت در صورت انقضای مدت مذکور 
و عدم وصول اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت صادر خواهد شد. 
م.الف ۶۰۵ تاریخ انتشار نوبت اول: 1۴۰۲/1/۲۹. تاریخ انتشار نوبت 

دوم: 1۴۰۲/۲/1۴
علی فضلی ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه یک مشهد

511/2اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهــی موضوع ماده ۳ قانــون و ماده 1۳ آئین نامــه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای  فاقد سند رسمی . 
برابر رای شماره 1۴۰1۶۰۳۰۶۲۷1۰۰۴۳۲۹ هیات  موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج تصرفات 
مالکانه بلامعارض متقاضی  آقای ســید احمد فرخنده بایگی فرزند 
ســید حسن در ششدانگ یک باب ســاختمان به مساحت 1۰۰/۲ 
مترمربع قسمتی از پلاک 1۵11 فرعی از 1۵ اصلی بخش۹  واقع در 
طلاب مفتح ۴۷/۶ پلاک ۵1 خریداری از مالک رسمی آقای ابراهیم 
صفرپور محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو 
نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت 
به صدور ســند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند 
از تاریخ انتشــار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این 
اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی 
اســت در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 
مقررات ســند مالکیت صادر خواهد شــد. م.الف۶۴۹ تاریخ انتشار 

نوبت اول: 1۴۰۲/1/۲۹. تاریخ انتشار نوبت دوم: 1۴۰۲/۲/1۳
بشیرپاشائی ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

511/3اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهــی موضوع ماده ۳ قانــون و ماده 1۳ آئین نامــه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای  فاقد ســند رسمی . 
برابر رای شــماره 1۴۰1۶۰۳۰۶۲۷1۰۰۴۲8۹ هیات  موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج تصرفات 
مالکانه بلامعارض متقاضی  آقای ســید مرتضی مشکانی فرزند سید 
حسین در ششــدانگ یک باب ساختمان به مســاحت ۶1/۰۵ متر 
مربع قســمتی از پلاک  ۵۵ فرعــی از ۷۶  اصلی بخش ۹  واقع در 
خواجه ربیع بلوار بهمن ۲۶ بشــارت ۹ پلاک ۲۲۷  اعیان متعلق به 
خود متقاضی و عرصه موقوفه خانم کوچک محرز گردیده اســت. لذا 
به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی می 
شــود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 

دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند. بدیهی اســت در صورت انقضای مدت مذکور 
و عدم وصول اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت صادر خواهد شد. 
م.الف ۶۵۷ تاریخ انتشار نوبت اول: 1۴۰۲/1/۲۹. تاریخ انتشار نوبت 

دوم: 1۴۰۲/۲/1۳
بشیرپاشائی ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

511/5اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی 
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کاشمر  

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهــی موضوع ماده ۳ قانــون و ماده 1۳ آئین نامــه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی برابر 
رای شــماره 1۴۰۲۶۰۳۰۶۰1۲۰۰۰۲۷8 هیات اول موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
مســتقر در واحد ثبتــی حوزه ثبت ملک کاشــمر تصرفات مالکانه 
بلامعارض متقاضی خانم زهرا غلامیان به شناسنامه شماره ۵۰ کد 
ملی۰۹۰۲۳۴۶۵۶۳ صادره کاشمر فرزند علی در ششدانگ یک باب 
محوطه  به مساحت ۹۵/8۵ مترمربع از پلاک  شماره 1۲۳۴ فرعی 
از ۵8 اصلی واقع در خراســان رضوی بخش ســه کاشمر خریداری 
از مالک رســمی آقای ذبیح اله دل زنده ، احدی از ورثه حجی دل 
زنده فدافن محرز گردیده است .لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در 
دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی می شــود در صورتی که اشخاص 
نسبت به صدور ســند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می 
توانند ازتاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به 
این اداره تســلیم و پس از اخذ رسید ، ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تسلیم اعتراض ، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند 
.بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 
طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. تاریخ انتشار نوبت اول: 

1۴۰۲/1/۲۹. تاریخ انتشار نوبت دوم: 1۴۰۲/۲/1۳  .
 م.الف۴۷۴

  احمد جهانگیر- رئیس ثبت اسناد و املاک کاشمر

سقط جنین در خانه!
بیش از 70درصد از سقط جنین های غیرقانونی و غیر پزشکی در خارج از مراکز درمانی انجام می شود

سقط جنین! موضوعی جنجالی که همواره به 
آن پرداخته شده؛ چراکه در کشور ما ممنوع 
است، مگر در صورتی که ادامه بارداری مادر، به 
مرگ جنین یا مادر منجر شود. این در حالی 
است که مدیرکل مرکز نظارت و اعتباربخشی 
امور درمان معتقد اســت هیچکس از سقط 
غیرقانونی در کشور آمار درستی ندارد، چراکه 
عمده سقط جنین های غیرقانونی در خانه ها 
و از طریق قرص هــای خونریزی دهنده انجام 
می شــود و عمدتا این قرص ها در اینترنت به 

فروش می رسند.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« دکتر سلیمان 
حیدری در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به وضعیت 
سقط جنین غیرقانونی در کشور، گفت: بحث 
ســقط جنین ابعــاد مختلفــی دارد. طبق 
بررسی های انجام شده بالای ۷۰ تا 8۰ درصد 
سقط جنین های غیرقانونی و غیر پزشکی در 
خارج از مراکز درمانی انجام می شود. به طوری 
که ممکن اســت در یک مطب مامایی یا در 
خانه اتفاق بیفتد و عمدتا هم باتوجه به اینکه 
با قرص های خونریزی دهنده انجام می شود، در 
خانه ها انجام می شود. بنابراین سقط غیرقانونی 
عمدتا در مراکز درمانی انجام نمی شــود که 
بتوانیم آمار دقیق داشته باشیم. البته بر اساس 
یکسری فرمول هایی آمار مختلفی مطرح شده 
کــه از آنجایی که ایــن آمارها قابل اطمینان 
نیست، نمی توان آن ها را مطرح کرد. هرچند 

که اگر درست باشند، فاجعه بار است.
ابطال پروانه کسب پزشکان متخلف در زمینه سقط 

جنین 
وی افزود: از آنجایی که هیچکس از ســقط 
غیرقانونی در کشــور آمار درســتی ندارد، 
نمی تــوان هیچ یک از آن ها را نه رد کرد و نه 
تایید کرد؛ چراکه همانطور که پیشتر گفتم 
عمده سقط جنین های غیرقانونی در خارج 
از مراکز درمانی انجام می شود و شاید حدود 
۲۰ درصد از آن هــا در مراکز درمانی انجام 
شود که البته بخشی از آن هم مجوز قانونی 

دارند و به دلیل مسائل پزشکی و علمی انجام 
می شوند. غیر این ســقط هایی که با مجوز 
انجام می شــوند، هر سقط جنینی که انجام 
شــود، غیرقانونی بوده و اگر پزشکی سقط 
جنین غیرقانونی انجام دهد، پروانه کسبش 

باطل می شود.
حیدری با بیان اینکه البته مشکلی که وجود 
دارد بحث اثبات انجام سقط غیرقانونی است، 
گفت: برای اثبات این جرم باید جنین ســقط 
شده وجود داشــته باشد و مشخص شود که 
برای آن خانواده است و همچنین باید اثبات 

شــود که فلان پزشک این سقط را انجام داده 
است و بنابراین تقریبا اثبات این موضوع بسیار 
سخت است. در حال حاضر مسئولان قضایی 
اعلام می کنند که در صورت اثبات انجام جرم 
ســقط جنین به صورت غیرقانونی از ســوی 
پزشک، پروانه اش باطل می شود. بنابراین اگر 
پزشکی نسبت به سقط غیرقانونی اقدام کند، 
اما قبل از انجام سقط متوجه شوید و تخلف را 
کشف کنید، طبق قانون هیچ جرمی مرتکب 
نشده و تنبیهی هم متوجه او نیست. بنابراین 

این نواقص قانونی وجود دارد.

انجام سالانه حدود 10 هزار سقط جنین قانونی در 
کشور

 مدیرکل مرکز نظارت و اعتباربخشــی امور 
درمــان با بیان اینکه ســالانه حدود 1۰ هزار 
ســقط جنین به صورت قانونــی و به دلایل 
پزشــکی در کشــور انجام می شــود، درباره 
راه اندازی سامانه ملی باروری سالم، گفت: کل 
موارد مثبت حاملگی در ســامانه ملی باروری 
ســالم، ثبت می شود و قابل پیگیری است که 
مثلا فلان زوج در فــلان تاریخ یک آزمایش 
مثبت حاملگی داشتند و به این صورت قابل 

پیگیری است.
 در عین حال جرم انگاری ســقط غیرقانونی 
جنین برای گروه پزشکی است و اگر پزشکی 
این تخلف را انجام دهد، پروانه کسبش باطل 

می شود.
فروش اینترنتی داروهای سقط جنین؟!

حیدری درباره وضعیت توزیع داروهای سقط 
جنین، گفت: باید توجه کرد که توزیع دارویی 
که برای سقط جنین مصرف می شود، در خارج 
از مراکز بیمارستانی ممنوع است، اما متاسفانه 
از طریق سایت های اینترنتی و از طریق فضای 

مجازی این دارو پخش می شود. 
متاســفانه برخی مســئولان هم فقط نگرش 
افزایش شــغل داشــته و توزیع دارو از طریق 
اینترنت را به عنوان شغل حساب می کنند. در 
حالی که در موضوعــی مانند توزیع دارو باید 
سلامت جامعه و هموطنان مورد توجه باشد. 
در این زمینه هم نواقصــی وجود دارد. هنوز 
مقابله جدی با توزیــع دارو از طریق اینترنت 
انجام نشده اســت. هرچند که از نظر قانونی 
ممنوعیــت دارد و طبق قانون فروش هر نوع 
دارویی از طریق هــر جایی به جز داروخانه و 
به صورت اینترنتی ممنوع است، اما متاسفانه 

شاهد آن هستیم.
تخلف برخی پلتفرم های مسافربر در توزیع اینترنتی 

دارو
وی تاکید کرد: ســازمان غذاودارو برنامه هایی 
دارد تا بتوان برخی اقدامات دارویی را به صورت 
اینترنتی و از طریق یک داروخانه مجوز دار و 
مشخص که مسئول فنی مشخص دارند، انجام 
دهند. درعین حال همکاران ما تلاش می کنند 
که جرم توزیع اینترنتی دارو را که از ســوی 
برخی پلتفرم هایی که حتی مسافربری هستند، 
انجــام می شــود، از طریق قضایــی و قانونی 
پیگیری کنند. هر چند که متاسفانه سیستم 
قضایی در این زمینه علی رغم شکایات متعدد، 
همکاری خوبی نداشته است که امیدواریم این 

همکاری انجام شود.

شیوع مسمومیت با قارچ های سمی در فصل بهار
معاون آموزشــی و پژوهشــی سازمان 
اورژانس کشــور نســبت بــه عوارض 
خطرناک مسمومیت با قارچ های سمی 

هشدار داد. 
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل 
از مهر، حسن نوری ساری گفت: همه ساله 

با شروع فصل بهار و به دنبال بارندگی های 
فصلی شاهد رویش قارچ های خودرو در 
دامنه طبیعت هســتیم که از نظر شکل 
ظاهری بســیار شبیه قارچ های خوراکی 
هستند و به همین دلیل مصرف آنها همه 
ساله موجب مسمومیت تعداد زیادی از 

شهروندان می شود. 
وی افزود: مصرف ایــن قارچ ها می تواند 
 به بــروز علائمی چون تهوع، اســتفراغ، 
دل درد، علائم گوارشــی و یا در برخی 
موارد به نارســایی کبدی و حتی مرگ 

منجر شود.
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درگاه پرداخت امن

می کند 2023 معرفی  در اواخر سال  FE را   S23 گلکسی  سامسونگ 
سامسونگ، بزرگترین تولیدکننده گوشی های 
هوشــمند در جهان، قصد دارد در سال ۲۰۲۳ 
یک نسخه مقرون به صرفه از پرچمداران خود را 
با نام گلکسی FE S23 به بازار عرضه کند. این 
گوشی جزو جدیدترین محصولات سامسونگ 
در سال ۲۰۲۳ است و انتظار می رود در ماه های 

آخر سال معرفی شود.
 Fan ادامه دهنده سری FE S23 گلکســی
Edition است که اولین بار در سال ۲۰۲۰ با 

عرضه گلکسی FE S20 شروع شد. این سری 
از گوشی ها با هدف ارائه ویژگی های پرچمداران 
سامسونگ با قیمت مناسب تر طراحی شده اند. 
گلکســی FE S20 توانســت با فروش بالای 
1۰ میلیون دســتگاه در سال اول عرضه، مورد 
اســتقبال زیاد کاربران قرار بگیرد. اما گلکسی 
FE S21 که در ســال ۲۰۲1 عرضه شــد، 
نتوانست به همین موفقیت دست پیدا کند و 
به دلایل مختلف از جمله کمبود تراشه و رقابت 
با دستگاه های دیگر سامسونگ، فروش کمتری 

داشت.

به همین دلیل، سامسونگ تصمیم گرفت تولید 
و عرضــه گلکســی FE S22 را لغو کند و به 
جای آن بر روی گلکسی FE S23 تمرکز کند. 
براساس گزارشات منتشر شده، سامسونگ قصد 
دارد بخشی از بازار میان رده پریمیوم خود را به 
نفع FE S23 کنار بگذارد و حتی ممکن است 
ســال آینده سری A7 را نیز حذف کند. البته 
 S23 همه این تصمیمات به محبوبیت و فروش

FE بستگی دارد.

برخــلاف FE S21 که تقریباً همان طراحی 
و مشــخصات S21 را داشت، FE S23 قابل 
تفکیک تر از S۲۳ خواهد بود. گوشی گلکسی 
 Super از نمایشــگر ۶.۴ اینچــی FE S23
AMOLED بــا رزولوشــن FHD+ و نرخ 

بروزرســانی 1۲۰ هرتــز بهره می برد. پشــت 
صفحه نمایش نیز حس گر اثرانگشت قرار داده 
شــده است. پشت بدنه گوشی نیز سه دوربین 
با رزولوشن های ۶۴، 1۲ و 8 مگاپیکسل و یک 
سنسور 3D TOF قرار دارد. دوربین اصلی از 
لرزش گیر اپتیکال تصویر و فوکوس خودکار دوال 

پیکسل پشتیبانی می کند. دوربین اولتراواید نیز 
زاویه دیــد 1۲۰ درجه ای دارد. دوربین تله فوتو 
هم از بزرگ نمایی اپتیکال ۳ برابر و لرزش گیر 
 3D TOF اپتیکال تصویر بهره می برد. سنسور
نیز برای تشخیص عمق و بهبود عکاسی پرتره 

کاربرد دارد.
دوربین سلفی گوشی نیز 1۲ مگاپیکسل است 
و از فوکوس خودکار با تشخیص فاز پشتیبانی 
می کند. همچنین قابلیت ضبط ویدئو با رزولوشن 
4K را نیز دارد. باتری گوشی ۴۵۰۰ میلی آمپر 
ساعت است و از شــارژ سریع با توان ۲۵ وات، 
شارژ بی ســیم با توان 1۰ وات و شارژ معکوس 

بی سیم با توان ۴.۵ وات پشتیبانی می کند.
گلکسی FE S23 با سه حافظه داخلی 1۲8، 
۲۵۶ و ۵1۲ گیگابایت و رم 8 گیگابایت عرضه 
می شود. یکی از موارد مهمی که کاربران به آن 
توجه می کنند، قیمت گوشــی است. براساس 
 S23 گزارش های منتشر شده، قیمت گلکسی
FE سامســونگ حدود 8۰۰۰۰۰ وون )۶۰۰ 

دلار( پیش بینی شده است1۲. اگر این اطلاعات 

واقعیت داشته باشد، گوشی مورد نظر 1۰۰ دلار 
ارزان تر از گلکسی FE S21 خواهد بود۲۳. این 
در حالی است که گلکسی FE S21 در ژانویه 
۲۰۲۲ با قیمت ۶۹۹ دلار روانه بازار شــد۲۴. 
بنابراین، سامسونگ با کاهش قیمت گلکسی 
FE S23 می تواند رقابت خود را با دستگاه های 

مشابه دیگر افزایش دهد.

گلکسی FE S23 احتمالاً در ماه آگوست سال 
 FE S8 جاری به همراه تبلت گلکســی تب
رونمایی خواهد شد۴. این گوشی در رنگ های 
مختلفی عرضه خواهد شد که شامل مشکی، 
سبز، بنفش، روشن و کرم هستند. همچنین این 
گوشــی با رابط کاربری One UI ۵.1 بر پایه 

اندروید 1۳ عرضه خواهد شد.

) » آگهي مزايده  1402-37-4(
اداره كل راه آهن خراســان در نظر  دارد موضوع ذيل   را از طريق برگزاري مزايده  به متقاضي واجد 

شرايط واگذار نمايد . 
پيمانکاران واجد شرايط جهت شركت در مزايده می بايست  از طريق  سامانه تداركات الکترونيکي 
دولت )ستاد( به نشــاني www.setadiran.ir  اقدام   نمايند.لازم به ذكراست كليه مراحل برگزاري 

مزايده ازفراخوان تا انتخاب برنده ازطريق سايت مزبورانجام مي گردد. 
1- موضوع مزايده : اجاره  مکان به مساحت تقريبی 42 متر مربع با كاربری صندوق امانات واقع در 

داخل سالن ايستگاه راه آهن مشهد .
2- مهلت خريد اسناد  مزايده  : تا ساعت 13  روز  دوشنبه مورخ :  1402/02/04 .

3- مهلت ارسال  اسناد   : تا ساعت 14   روز  پنجشنبه مورخ :  1402/02/14 - درسامانه تداركات 
                            . www.setadiran.irالکترونيکی دولت به آدرس

اداره كل راه آهن خراسان
شناسه آگهی: 1479601

511/4اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد منطقه شش 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهــی قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند 
رسمی .نظر به دســتور مواد 1 و۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت  اراضی و 
ساختمان های فاقد سند رســمی مصوب 1۳۹۰/۹/۲۰ و برابر رای شماره 
1۴۰1۶۰۳۰۶۲۷۲۰۰11۰1 مورخه 1۴۰1/11/18 هیات  موضوع ماده یک 
قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی منطقه شش مشهد تصرفات مالکانه و 
بلامعارض متقاضی آقای حسین سالاری فرزند محمد شماره شناسنامه ۴۴8 
صادره از مشهد نسبت به ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت  1۵۰/۵۰ 
متر مربع قسمتی از پلاک  1۷۹۹۲ فرعی از 18۲ اصلی واقع در اراضی وکیل 
آباد بخش 1۰ مشــهد خریداری با واسطه / بدون واسطه از محل مالکیت 
مشاعی متقاضی مالک رسمی محرز گردیده است، لذا به  استناد ماده 1۳ 
آئیــن نامه مربوطه این آگهی در دو نوبــت در دو روزنامه به فاصله 1۵ روز 
از طریق  یکی از روزنامه های محلی و یکی از روزنامه های کثیرالانتشــار 
اعلام شده  در شهرها منتشر و در روستاها رای هیات الصاق تا در صورتیکه 
اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار 
آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره 
ثبت محل وقوع ملک تســلیم و رسید اخذ نمایند و باید از  تاریخ تسلیم 
اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی 
تقدیم دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات 
ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه اســت و در صورتی که اعتراض در 
مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه 
عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید 
و صدور ســند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. م.الف۶۵۹ 

تاریخ انتشار نوبت اول: 1۴۰۲/1/۲۹. تاریخ انتشار نوبت دوم: 1۴۰۲/۲/1۲
هادی ریحانی- رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه شش مشهد


